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Naša reprezentanca gre
v Rio de JaneiroZmaga nase reprezentanca pomeni 

še eno veliko in prepričevalno zmago 
in uspeh našega nogometa, in to toliko 
bolj, ker je Francija zelo močna in 
se je dolgo in sistematično priprav
ljala na to odločilno srečanje. Kako 
velik pomen in važnost so pripisovali 
Francozi temu srečanju, najbolje pri
čajo spremembe, ki so jih izvršili v 
svoji državni reprezentanci, v katero 
so uvrstili pet novih igralcev, da bi 
se mogli tako po sposobnosti kot po 
kakovosti zoperstaviti našim nogometa
šem. Francozi so bili prepričani v svo
jo zmago, toda zmaga je pripadla bolj 
požrtvovalnim n borbenejšim jugoslo
vanskim nogometnim igralcem. Tekmi 
je prisostvovalo nad 60.000 gledalcev. 
Po tej pomembni zmagi ise bo naša 
nogometna reprezentanca pripravljala 
za finalno tekmovanje za svetovno 
prvenstvo, ki bo junija 1950 v Bra
ziliji.

Mihailovič je dal dva gola
Moštvi sta nastopili v naslednji po

stavi:
Jugoslavija: Mrkušič, Horvat, Colič, 

Čajkovski I., Jovanovič, Djajič, Mlhaj- 
lovič, Mitič, Firm, Bobek in Čajkov
ski II.

Francija: Ibrir, Frey, Marche, Cuis- 
sard, Luciano, Walter, Baratte, Mean- 
aud, Hon, QuenoHe, Lechantre.

Sodnik: Galeatti (Italija), stranska 
sodnika Dattilo (Rim) in Bertolio 
(Torino).

Svetovni pomen tretjega srečanja 
med Jugoslavijo in Francijo je vlil 
tako ugoslovanskim kakor francoskim 
nogometašem za današnjo tekmo ve
liko borbenost ter vsestransko priza-

Sele v tretjem 
ireiamius Francijo 
so Jugoslovani
zmagali 3:2

Firence, 11. dec. Na stadionu Communale v Firenci je bilo danes 
tretje srečanje državnih nogometnih reprezentanc Jugoslavije in Fran
cije za svetovno nogometno prvenstvo. Zmagala je naša reprezentanca' 
po 120 minutni igri z rezu!tatom3:2. Za to srečanje je vladalo ogromno 
zanimanje ne samo v Jugoslaviji in Franciji, nego tudi v vseh ostalih 
evropskih državah. To dokazujejo številni komentarji, ki so se poja
vili zadnje dni v športnem in* dnevnem tisku. Po dveh srečanjih z 
neodločnim rezultatom se je zanimanje in pomen današnjega srečanja 
le še povečalo, saj je to edinstven primer v teku tekmovanja za sve
tovno nogometno prvenstvo.

de vanje. O tem priča zelo živahna
igra, ki se je začela s prvo minuto in 
je trajala do konca. Med številnimi 
navijači, ki so se zbrali na stadionu, 
je bilo tudi veliko število Jugoslova
nov, ki so prišli iz Jugoslavje, da pri
sostvujejo tej tekmi, pa tudi veliko 
število naših državljanov iz Francije 
in Italije, med njimi tud naši diplo
matski predstavniki. Se številnejši so 
bili Francozi, ki so prišli s posebnimi 
vlaki, avtomobili in z letali.

PONOVNO 1:1
Prvih deset minut prvega polčasa je 

naša reprezentanca zelo pogosto napa
dala vrata Francozov. Med mnogošte
vilnimi ugodnimi priložnostmi, ki Sta 
jih imela zlasti Bobek, a tudi Čajkov
ski II., se je upravičeno pričakovalo 
zadetek, toda zaradi netočnega strelja
nja so vse te priložnosti propadle in 
žoga je šla mimo gola. Firm je v 9. 
minuti streljal na gol, toda Ibrir je 
žogo odbil v kot. Tudi to je bila zelo 
ugodna priložnost za dosego gola. Po
zneje so se Francozi nekoliko osvobo
dili pritiska Jugoslovanov, toda naši 
so ponovno prevzeli iniciativo in z ze
lo lepo kombinacijo je naš napad' 
ustvaril zrelo situacijo. Mihajlovič je 
zelo prisebno izkoristil položaj in do
segel prvi in vodilni gol za Jugosla
vijo. To pa Francozov ni spravilo iz 
ravnotežja. Nadaljevali so zelo ofen
zivno ter izkoristili neznatno popu
ščanje naše obrambe, ki je bilo posle
dica veselja nad doseženim vodstvom. 
Walter je v protinapadu preigral Dja- 
jiča ter oba branilca in neubranljivo 
poslal žogo v gol ter izenačil na 1:1!

Ves prvi polčas je bila igra zelo 
napeta in so se vrstili obojestranski 
napadi. Toda mnogo zrelih priložnosti 
je ostalo kljub temu neizkoriščenih.

IZJAVA KAPETANA FRANCOSKEGA MOŠTVA: 
Kapetan francoskega moštva Baratte je po tekmi izjavil, 

da rezultat v glavnem ustreza poteku igre. On smatra, da 
so imeli Jugoslovani mnogo več ugodnih priložnosti za dosego 
golov kakor pa Francozi.

KAJ PRAVI SODNIK GALEATTI:
Mednarodni sodnik Italijan Galeatti je po tekmi izjavil, 

da so Jugoslovani zasluženo zmagali. Skoro ves čas igre so 
Jugoslovani gospodarili na terenu ter so bili_kot ekipa znatno 
boljši od Francozov. Zlasti mu je ugajala igra Čajkovskega I. 
in Djajiča. Jugoslovani bi bili lahko zmagali še z večjim re
zultatom.

Pred zim sto sezciffi©
ko iizkulturniki pozimi gojili razne pa-

sec, ko le na spoi 
poljih, stadionih, 
dalo zatišje. Pred

Napočil je mesec december, t j. me
sec, ko je na športnih in tizkulturnih 

igriščih itd, zavla-
___  _ _ nedavnim so fizkul-
tumiki zaključili svojo letno sezono z 
jesenskim krosom. Se par tednov ali pa 
morda samo par dni in zopet bo bela 
snežna odeja pokrila zemljo vse tja do 
meseca marca ali aprila. To dobo štirih 
miEsecev je treba temeljito izkoristiti 
ter se nanjo tudi pravočasno dobro pri
praviti, saj zahteva to obdobje popolno
ma nove oblike dela. Čeprav smo že 
skoraj stopili v» zimsko dobo dela, je 
še • vendar dovolj časa, da pod vzamejo 
osnovne organizacije, t. j. društva, klu
bi itd take ukrepe, ki bodo zajamčili 
vsestransko uspešno zimsko delo v fiz- 
kulturni organizaciji.

Ena osnovnih karakteristik zimskega 
obdobja dela je. da se vse življenje po
makne iz proste narave, igrišč, stadi
onov, bazenov, telovadišč itd. v zaprte 
Prostore, dvorane in telovadnice. Edina 
izjema velja za smučarje in drsalce ter 
hockeiiste, dočim so vsi ostali športniki 
— od nogometašev in atletov pa do 
plavalcev in kolesarjev navezani več ali 
manj na delo v zaprtih prostorih.

V zvezi s to preorijentaeijo dela se 
zato postavlja pred vse osnovne fizkul- 
turne organizacije, t. j. pred telovadna, 
športna in strelska društva, da si pra
vočasno preskrbijo primerne prostore, 
kjeff bodo lahko pozimi fizkulturnjki 
gojili to at? ,ono panogo oziroma se na 
Splošno udejstvovali v fizkulturi. Ta je 
treba poudariti, da so osnovne organi
zacije na terenu vse premalo dosledne 
in vztrajne, ako gre za lastništvo ali 
uporabo nad tizkulturnimj prostori. Vse 
polno je na terenu še tizkulturnih do
mov, telovadnic itd., kjer so dvorane 
izpremenjene v razna skladišča, pisari- 
ške prostore ali n« služijo kakšnemu 
drugemu namenu. Če bi bila društva 
bolj uporna in nepopustljiva, bi mar
sikje lahko ostala v posesti svoje telo
vadnice. ker bi ostali merodajni faktorji 
gotovo svoje zahteve orientirali na 
kakšne druge objekte in hi telovadnica 
cstala na uporabo fizlcul tu mikom. To 
■ie prva naloga, da si fizkiilturne orga
nizacije preskrbijo in opremijo tiste 
Prostore, ki jim pripadajo. Toda to je 
5e vse premalo, če pomislimo na velike 
zahteve katere ima danes fizkultura 
?ri nas’ Zato se je treba orientirati na 
*zns zasilne prostore - izpraznjene 

SptUne, kavarne, restavracije, večje 
Ur“e.; lepe itd., katere bomo tako pre- 
nar“lt, da bodo lahko služile svojemu 
satenu Danes je sicer že pozno, veli
mo še dovolj časa. da se takoj loti- 
trehnn nriprav in predvidimo vse po- 
tolikk' fla. s' bomo zasigurali toliko in 

zasilnih prostorov, kjer bodo lah-

Druga važna naloga, ki nas čaka v 
zimskem obdobju, je v tem, da zberemo 
vse fizkulturnike alt športnike v enem 
prostoru. To je posebno vazno za šport
na društva, kjer imamo razne sekcije 
ali klube in je važno, da se vsaj v ne
kem razdobju članstvo celotnega kolek
tiva zbere na skupnem_ vezbanju. m tu 
spoznavajo med seboj športnici iz raz
nih panog, n. pr.: atleti, nogometaši, 
plavalci, boksarji itd. Še bolj kot ta mo
ment je pa važno, da vse športnike po
zimi v dvoranah zberemo k rednim in 
sistematičnim treningom. To J« izred
nega pomena za dvig kvalitetnih šport
nih uspehom v prihodnji sezoni. Doslej 
je liila razširjena miselnost — l_n ta 
mentaliteta je še precej zakoreninjena 
med našimi športniki — da mora v zim
skih _ • mesecih tekmovalec popolnoma 
prekiniti s športnim treningom. Ta na- 
ziranja so popolnoma zgrešena V mo
dernih državah izkoriščajo vsi letni 
športniki zimsko obdobje za temeljito 
pripravo za naslednjo sezono- Seveda 
je prav, da se .način treninga izpreme- 
ni, t. j. da gojimo nekoliko tudi druge 
panoge kot dopolnilne športe, predvsem 
pa posvetimo zimske mesece izpopolnit
vi tehnike in stila, dočim nastopi tre
ning kondicije pozneje, v zgodnji spo^ 
mladi. Popolnoma napačno pa je, če bi 
v zimskih mesecih mirovali in čisto 
opustili trening. S tem si samo škodu
jemo in nas spomladi, ko nastopi sezo
na, stane ogromno truda, da telo spet 
spravimo v formo; je pa sploh vpraša
nje če lahko dosežemo takšne uspehe, 
kakor bi jih dosegli, če se preko zime 
sistematično pripravljamo. To 
je treba predočitl našim športni om, 
ker je od tega odvisna v veliki meri 
bodoča kvaliteta poedinih športov.

Tretje važno vprašanje, ki se pojavlja 
pred zimsko sezono, je vprašanje orga
nizacije smučarstva Treba je upošteva
ti dejstvo, da bo v telovadni organi
zaciji znaten del programa in ur splo
šne telesne vzgoje odpadel na smuča
nje. Zato moramo že sedaj misliti na 
to, kako bomo organizirali množične 
prireditve na smučeh, kje bomo posta
vili smučarske postaje itd. Tu morajo 
osnovne organizacije pokazati čim vec 
iniciativnosti pri izdelavi smučk y to* 
kalnem merilu, izdelavi primitivnih 
smučk, popravilu in adaptaciji starih 
smučk itd. !

Razen tega je potreba v tem obdobju 
misliti tudi na čimbolj temeljit trening 
vrhunskih smučarjev, ki so tik pred 
nastopom svoje sezone. Vendar so glav
ne naloge prej omenjeni problemi; če 
bomo znali oskrbeti za zimsko delo po
trebne prostore in v njih zbrali vse 
naše fizkulturnike in športnike k red
nemu in načrtnemu treningu.

Mitič je v 36. minuti streljal na gol, 
toda žoga se je odbila od prečke. Fred 
koncem prvega polčasa je Firm še 
dvakrat streljal, toda rezultat je ostal 
nespremenjen. Sodnik Galeatti je v 
tem delu igre spregledal mnogo faulev,

(Nadaljevanje na 4. strani)

V SREDO BEOGRAD : LAZIO
Nogometna reprezentanca Beograda 

bo igrala v Rimu
Na predlog rimskega športnega klu

ba »Lazio« bo odigrala nogometna re
prezentanca Beograda v sredo 14. de
cembra prijateljsko tekmo. Klub »La
zio«, ki je sedaj na zgornji polovici 
lestvice italijanske A lige, bo igral 
nekoliko okrepljen. Pričakujejo, da bo 
pozneje tudi povratna tekma v Beo
gradu, ki jo bedo odigrali v začetku 
maja prihodnjega leta, po končanem 
italijanskem nogometnem prvenstvu.

Na medrepubliškem turnirju v sabljanju 
ie tudi letaš znašala ekipa Hrvatske

2e preteklo leto je Sabljaški 
savez Jugoslavije organiziral 
medrepubliško prvenstvo v sa
bljanju, in sicer za prehodno 
darilo (pozlačeni floret), kate
rega se udeležujejo najboljši 
sabljači Jugoslavije. Lansko leto 
si je to darilo osvojilo moštvo 
Hrvaške, ki je pokazalo največ 
znanja pa tudi borbenosti.

Letošnje tekmovanje je bilo v Ljub
ljani, organizacija pa je bila v rokah 
Sabljaške zveze Slovenije. Vse repu
blike so poslale na to tekmovanje 
svoje najboljše moči. Tako je Hrva
ška sabljaška zveza prav zaradi tega 
tekmovanja odgodila mednarodno sre
čanje z Grazem. Veliko presenečenje 
na letošnjem tekmovanju je -nedvomno

uspeh sabljačev iz Bosne in Hercego
vine, ki so dokazali, da se bodo v 
prihodnjih letih prav gotovo uvrstili 
med najboljše tekmovalce v tej pa
nogi. Slovenija je nastopila v nekoliko 
oslabljeni postavi, predvsem ženska 
ekipa, kjer sta bili odsotni Maribor
čanki Horvatova in mladinska prva
kinja Koširjeva.

Tekmovanje je otvoril tov. Križane, 
sekretar Sabljaške zveze Slovenije, v 
imenu FISAJ-a je spregovoril tovariš 
živkovič, v imenu Hrvaške zveze pa 
Mavrovič.

Nastopili so moški in ženske. Moški 
so nastopili v floretu, meču in sablji, 
medtem ko so ženske tekmovale samo 
v floretu.

Moški floret: V predtekmovanju je 
Hrvaška brez večjih težav premagala 
Srbijo z 9:3, Slovenija pa ekipo Bos
ne in Hercegovine "z 9:5. V finalu pa 
je Hrvaška premagala Slovenijo z 
12:4, Srbija pa BH z 10:6. Vrstni red:
1. Hrvaška, 2. Slovenija, 3. Srbija, 4. 
Bosna in Hercegovina.

ženske floret: Predtekmovanje: Hr
vaška : Slovenija 5:1, Srbija : B. H. 
5:1. Finale: Srbija : Hrvaška 5:4, Slo
venija : B. H. 6:3. Vrstni red: 1. Srbi
ja, 2. Hrvaška, 3. Slovenija, 4. B.H.

V tekmovanju ženski floret je Mu- 
šičeva, članica hrvaške ekipe, prema
gala večkratno drž. prvakinjo Kristj
anovo (Srbija) z rezultatom 4:2. Ne

dvomno je to velik uspeh za Muči- 
čevo, ki ima po mnenju strokovnjakov 
izrazite sabljaške sposobnosti.

Meč: Predtekmovanje B.H. : Slove
nija 8 in pol : 7 in pol, Hrvaška : Sr
bija 10:6, Hrvaška : B.H. 13:3, Srbi
ja : Slovenije 11:4. Vrstni red: 1. Hr
vaška, 2. B. H., 3. Srbija, 4, Slovenija,

Sablja: predtekmovanje: Hrvatska : 
Slovenija 9:3, Srbija : B. H. 9:4, finale 
Slovenija : BH 10:5, Hrvatska : Srbija 
9:7. Vrstni red: 1. Hrvatska, 2. Srbija, 
3. Slovenija, 4. BH. V teh tekmah se 
je najbolj odlikoval Vasin, član srbske 
ekipe, ki je premagal vse svoje na
sprotnike, med njimi državnega prva
ka Tretinjaka in drugega najboljšega 
tekmovalca Radoviča.

Kakor lansko leto tako se je tudi 
letos hrvaško! moštvo osvojilo pre
hodno darilo. Organizacija tekmova
nja je bila nekoliko pomanjkljiva, 
kajti takšno tekmovanje bi moralo 
biti v večjem prostoru, kjer bi imeli 
ljubitelji te športne panoge večjo mož
nost ogledati si zanimive borbe, ki so 
jih nudili najboljši jugoslovanski sab
ljači. 1 L. M.

Cenivainemu komiieiu KPJ 
in tovarišu Titul

Fizkulturniki in športniki mesta Ljubljana, zbrani na ve
likem protestnem mitingu proti kominformovskim diskrimi
nacijam, pošiljamo našemu Centralnemu komitetu in tova
rišu Titu svoje plamteče in borbene pozdrave.

Klevetniška in sramotna gonja'katero so po objavi pro- 
slule resolucije Kominforma začeli izvajati proti našim na
rodom in naši državi vodstva vseh držav ljudske demokracije 
s Sovjetsko zvezo na čelu, zavzema zadnje čase vedno večji 
obseg tudi na športnem in fizkulturnem polju. Z namenom, 
da popolnoma izolirajo in uničijo našo fizkulturo, se vodi
telji teh držav poslužujejo prav vseh, tudi najbolj podlih 
sredstev. Odpovedujejo že dogovorjene prireditve, ne dovo
ljujejo dostop v svoje države, obenem pa ne puste svojih 
športnikov k nam, čeprav je nešteto primerov, da izražajo 
posamezniki in kolektivi globoke želje, da bi mogli tekmo
vati z jugoslovanskimi športniki.

Tudi fizkulturniki in športniki mesta Ljubljane dobro 
poznamo zahrbtno gonjo proti jugoslovanskim narodom, naši 
Partiji, Centralnemu komitetu in tovarišu Titu, zato se pri
družujemo vsem fizkulturnikom in športnikom Jugoslavije 
v borbi proti kominformovski klevetniški kampanji na vseh 
poljih našega javnega življenja, še posebno v fizkulturi in 
športu. Mi vemo, da so v zadnjem času naši fizkulturniki in 
športniki dosegli celo vrsto sijajnih mednarodnih uspehov, 
ki so močno povzdignili ugled naše socialistične domovine. 
Mi vemo, da so ti uspehi posledica vsakodnevne skrbi in 
pomoči, katero posvečata fizkulturi ljudska oblast in Partija. 
Vemo pa tudi, da so ravno ti uspehi trn v peti našim sovraž
nikom, ki bi hoteli uničiti vso našo fizkulturo kot izraz in del 
naše socialistične stvarnosti.

Tudi fizkulturniki in športniki mesta Ljubljane odgovar
jamo na pritisk Kominforma s podvojeno borbenostjo in 
delavnostjo. Dokaz za to je med drugim tudi 500.000 prosto
voljnih delovnih ur na fizkulturnih gradnjah, dokaz za to je 
22.000 članov, ki so vključeni v raznih osnovnih fizkulturnih 
organizacijah in predstavljajo 22% vsega prebivalstva mesta 
Ljubljane.

Tudi mi vsi se globoko zavedamo, da so napori naših 
nasprotnikov brezuspešni. Prav tako, kakor dosegamo v na
ših tovarnah, rudnikih, gozdovih itd. vsak dan nove in nove 
uspehe, ki so obenem močni udarci kontrarevolucionarjem 
iz tabora Kominforma, prav tako pa bomo tudi v športu 
napeli vse sile, da bodo fizkulturni in športni uspehi v Jugo
slaviji vedno večji. Zato ljubljanski fizkulturniki in športniki 
s prezirom zavračamo podle metode, ki jih informbirojevski 
hlapci vnašajo tudi na področje fizkulture ter obljubljamo, 
da bomo brezobzirno razkrinkali vsak poizkus diskriminacije 
našega športa, ker vemo, da je edino pravilna za nas tista 
pot, ki nam jo kaže naša Partija in njen Centralni komite 
s tovarišem Titom na čelu. Z vsemi silami bomo stremeli, 
da bo tudi v Ljubljani postala fizkultura še bolj množična 
in da bodo športniki še bolj dvignili svojo kvalitetno stopnjo. 
Z razvijanjem fizkulture bomo pripomogli k hitrejši izgrad
nji naše socialistične domovine ter dvignili njeno obrambno 
sposobnost, obenem pa doprinesli svoj delež k zgodovinski 
borbi, ki jo vodi naša slavna Komunistična partija in njen 
Centralni komitet s tovarišem Titom na čelu proti revizio
nistom marksizma-leninizma.

1 pije ne klevete nas ne bodo omajale
$9 izjavili ljubljanski fizkulturniki na protestnem mitingu

V sredo, dne 7. t. m. je bilo ob 20. uri v Mladinski dvorani pre
tesno zborovanje ljubljanskih športnikov in fizkulturnikov proti kle
vetniški kampanji Kominforma. Že pol ure pred pričetkom so prihajali 
prvi fizkulturniki v dvorano, ki je bila ob pričetku protestnega mi
tinga tako napolnjena, da je še veliko posameznikov ostalo zunaj.

Protestni miting je otvoril sekretar MOF — Ljubljana tovariš 
Gruden, ki je po uvodnih formalnostih predal besedo glavnemu 
sekretarju FZS tov. Jurančiču.

Tov. Jurančič je v uvodu svojega 
referata obširno orisal zgodovinski 
razvoj klevetniške gonje proti Jugosla
viji, katera se je začela po objavi 
proslule resolusije, nato pa je prešel 
na dogodke, kjer je kominformovska 
gonja prizadela tudi fizkulturo in 
šport. Najprej se je dotaknil balkan
sko - srednjeevropskih iger, kjer je 
bila naša država pobudnica za osno
vanje tega športnega bloka. Nato je 
razkrinkal razdiralno vlogo držav 
ljudske demokracije s Sovjetsko zvezo 
na čelu ter navedel celo vrsto prime
rov, kako so kominformovski športni 
voditelji intrigirali proti naši državi, 
hoteč je popolnoma izolirati in uničiti. 
Nato je prešel na XI. Vsesokolski zlet, 
ki je bil lani v Pragi ter pojasnil

podlo zadržanje češke KP in vodstva 
Sokola o priliki zleta in povorke na- 
pram naši delegaciji.

»češka komunistična partija se je 
pred defilejem dogovorila z reakcio
narnimi vrhovi Sokola, da se ne bodo 
klicale nikakršne politične parole, ni
ti prepevale pesmi s politično vsebino. 
V zvezi s tem dogovorom so predstav
niki Komunistične partije Češke pred
lagali, da se tudi jugoslovanski fizkul
turniki v času defileja držijo tega 
sporazuma. Toda ko so se zaslišale pa
role rekcionarriega karakterja, so naši 
fizkulturniki odgovorili s klicanjem 
demokratičnih parol, bratstvu in prija
teljstvu češkoslovaškega in jugoslo
vanskega ljudstva, Komunistični Par
tiji Jugoslavije, kakor tudi čehoslo- 
vaške, našim voditeljem itd. Bilo je 
popolnoma nasprotno kakor trdi zad
nja čehoslovaška nota, saj so nagi fiz
kulturniki s klicanjem revolucionarnih 
parol in prepevanjem borbenih pesmi

V leoi igri ie Lokomotiva premagala Odred 5:2
Slovenski ligaš Odred je da

nes povabil zagrebško nogomet
no moštvo Lokomotivo, ki je 
nastopila v svoji najmočnejši 
postavi. Tej tekmi je prisostvo
vala precejšnja množica gledal
cev, ki pa se je bolj gnetla okoli 
mikrofonov, ki so bili postav
ljeni po stadionu in je z večjim 
zanimanjem zasledovala potek 
velike borbe med francoskimi 
in jugoslovanskimi nogometaši. 
Vendar pa so ljubitelji nogo
meta kljub živčni napetosti le 
spremljali igro zagrebškega mo
štva in slovenskega Ugaša.

Lokomotiva: Majdič, Kolakovič 
I., Ožegovie, žerjav, Andročeč, Reiss, 
Bobek II., Cimermančič, Kapetanovič, 
Lokošek, Strugar.

Odred: Bencik, Medved (Osreč- 
ki), Dekleva, Piskar, Lesjak, Pelicon 
(Fajon), Kroupa, Kumar, Razbornik. 
Keržan, Georgijevski (Hacler).

Današnja tekma je bila prav zanimi
va po borbenosti, kakor tudi po teh
ničnem znanju. Predvsem so se odli
kovali Zagrebčani, ki so s preprosti
mi, toda naglimi prodori ustvarjali ne
varne položaje pred Bencikovimi vra
ti. Prav gotovo je bil eden najboljših 
Cimermančič, ki je lepo gradil igro 
in v pravem trenutku oddajal žogo 
prostemu soigralcu. V kriiski vrsti je 
zadovoljil Andročeč, ki mu je uspelo 
večkrat prekrižati smotrne načrte na
padalcev Odreda. Pri branilcih pa je 
bil boljši Ožegovič, ki je sicer zaradi

razmočenega igrišča .sem in tja po
pustil, vendar pa se je v odločilnih 
trenutkih presenetljivo znašel.

V današnji igri je slovenski ligaš 
kljub porazu zadovoljil. Prav gotovo 
ne bi bil poraz tako velik, če bi bilo 
igrišču suho, na drugi strani pa mo
ramo poudariti, da se je takoj opazila 
odsotnost branilca Medveda, ki je za
radi poškodbe moral zapustiti igrišče. 
V kriiski vrsti se je odlikoval Lesjak, 
ki je neumorno razdiral napade sred
njega napadalca Kapetanoviča, ki ni 
zaposlil samo Lesjaka, ampak vse 
ostale branilce. Ponovno pa se je opa
zila ista napaka pri napadalcih Od
reda, kakor pri prejšnjih tekmah. Na
padalni igralci namreč vse preveč 
kombinirajo, zadržujejo žogo in jo 
oddajajo soigralcem v napačnem tre
nutku. Tako na primer je imel Hacler 
v drugem delu igre večkrat lepo pri

ložnost brez težav podati žogo v sre
dino, vendar je brez vzroka okleval 
in jo celo izgubil v povsem nepotreb
nem dvoboju z branilcem Lokomotive. 
To velja tudi za Keržana, ki je sicer 
bil eden najboljših napadalcev in bi 
prav lahko v nasprotnem primeru 
večkrat uspešnejše zaključil smotrno 
zgrajene napade.

Čeprav je Odred današnjo igro iz
gubil z visokim rezultatom, ne mo
remo reči, da je moštvo v celoti od
povedalo. Ponovno moremo ugotoviti, 
da je treba slovenskim nogometašem 
dobrega strokovnega vodstva in prav 
gotovo uspeh ne bo izostal.

Gole za Lokomotivo so dali Kape
tanovič 3, Strugar in Cimermančič po 
enega. Za Odred pa sta bila uspešna 
Kroupa in Razbornik. Tekmi, ki jo je 
vodil tov. Ehrlich iz Ljubljane, je 
prisostvovalo okoli 1000 gledalcev.

samo podprli stremljenja čehoslovaške 
demokracije, še več, jugoslovanski fiz* 
kulturniki so bili v celotnem defileju 
skoraj edini, ki so med drugim kli
cali tudi Komunistični partiji češke 
in Gottwaldu. — Ob priliki XI. vseso- 
kolskega zleta v Pragi smo se lahko 
tudi zgovorno prepričali, kaj misli 
čehoslovaško ljudstvo o Jugoslaviji in 
o prav takrat sfabricirani resoluciji 
Informbiroja. Odgovor na to nam je 
dalo tričetrt milijona Čehov in Slova
kov, ki so nas pozdravljali ob priliki 
defileja po praških ulicah, kakor tudi 
400.000 gledalcev, ki so z velikimi 
aplavzi in ovacijami pozdravljali jugo
slovanske fizkulturnike ob nastopu pa 
velikem strahovskem stadionu. Vse to 
je takrat zamolčal praški tisk, tudi iz 
filma o XI. vsesokolskem zletu so Iz
trgali jugoslovansko točko. Toda če- 
hoslovaškemu ljudstvu pa vsega tega 
niso mogli skriti, ki se je zgražalo 
nad takim postopanjem čehoslovaške- 
ga partijskega vodstva, pa prav si
gurno ne zato, ker so reakcionarji, 
kakor jih zadnja nota čehoslovaške 
vlade imenuje.«

Nato je prešel v nadaljevanju svo
jega referata na nedavne dogodke na 
športnem polju, s katerimi so se vod
stva demokratičnih držav še bolj obla
tila in poudaril dosledno linijo med
narodnega sodelovanja in enakoprav
nosti, ki jo zastopa Jugoslavija tudi 
na fizkulturnem polju, nakar je za
ključili

»Tovariši in tovarišice"! Dolga je ver 
riga konkretnih primerov, ki dokazu« 
jejo, da se je gnusna informbirojevska 
kampanja razširla tudi na fizkulturno 
področje. Toda ali ne govore vsi ome
njeni diskriminacijski postopki, ki so 
se podvzomali na fzkulturnem polju, 
ravno tako kakor tudi na političnem, 
gospodarskem, kulturnem in ostalih 
področjih, da tu ne gre za nekakšno 
»principijelno kritiko« našega partij
skega in državnega vodstva, temveč 
da gre za klevetniško kampanjo, ki je 
naperjena proti vsemu našemu delov
nemu ljudstvu in našim naporom, da 
izgradimo socializem. Dosedanja, bor
ba naših delovnih ljudi s prekaljeno 
Partijo na čelu je dovolj zgovorno 
pokazala, na čigavi strani je resnica. 
Mi se danes borimo za enakopravne 
odnose med socialističnimi državami, 
kar pa se našega odgovora na inform- 
birojevsko gonjo tiče, lahko mimo re
čemo: Naš odgovor je naša stvarnost! 
Poglejmo naše rudnike, fabrike, gra- 
dilišča itd. in vidimo, s kakšnim ela
nom se naši delovni ljudje borijo za 
svoj plan. V tem pogledu je bil iz
redno veličasten praznik nas letošnji 
29. november, ko smo Istočasno z ob
letnico nastanka naše socialistične 
države, svečano o tvorili več objektov 
naše Petletke. V Sisku je bila otvor- 
jena velika železarna, na Jesenicah 
valjarna, v Kostolcu termocentrala, v 
Bosni nova železniška proga, nove ra- 
diopostaje v Beogradu in Zagrebu, da
lje se končujejo dela na izgradnji 
autostrade Beograd—Zagreb, na levi 
obali Save dobiva vedno vellčastnejše 
oblike Izgradnja Novega Beograda 
t. t. d.

V času, ko se Je vsg naše delovno 
ljudstvo strnilo okrog naše Partije in 
njenega vodstva, da premaga vse no
vo nastale težave, so tudi pred našim 
fizkuiturnim pokretom stale velike na
loge. Zavedali smo se, da je naša 
dolžnost: pomnožiti naše vrste redno 
fizično vzgojo posredovati čim širše
mu krogu naših delovnih ljudi, Sila«

(Nadaljevanje na 8, stranti| ,
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na proizvodnem principu
Ena od glavnih nalog Telovadne organizacije Je vključitev delav

stva, predvsem delavske mladine, v telovadna društva, ali telovadne.
Dosedanja statistika aktivnih tizkulturnikov iz vrst delavske mla

dine v telovadni organizaciji pa nam kaže tudi v močnih industrijskih 
centrih, kot Maribor, Kranj, Jesenice, Trbovlje, Celje itd. zelo nezado
voljivo stanje.

Brez dvoma je to posledica premale 
ražnje, ki jo posvečajo mnogi vod
stveni forumi temu problemu. Poleg 
tega je temu vzrok tudi šablonsko, 
mnogokrat birokratsko postavljeno 
vprašanje organizacijskih oblik, t. j. 
teritorialnega principa telovadne orga
nizacije, kar je vse zaviralo večjo 
aktivnost delavstva pri vključevanju v 
telovadne organizacije.

Dosedanji teritorialni način formi
ranja telovadnih društev in vodov ni 
imel možnosti polnega izkoriščanja 
organizacijskih, materialnih in ostalih 
zmožnosti delovnih kolektivov v to
varni.

Telovadna zveza Jugoslavije je s so
delovanjem Centralnega odbora zve
ze sindikatov Jugoslavije izdala navo
dila za formiranje telovadnih društev 
in telovadnih vodov poleg dosedanjega 
teriatorialnega načina tudi po proizvod
nem načinu. S tem ukrepom je omogo
čila formiranje neštetih novih telovad
nih društev in vodov po tovarnah ali 
večjih šolah in podjetjih. Seveda ne 
smemo snovati novih telovadnin orga
nizacij v tistih krajih, kjer ni objek
tivnih pogojev, t, j. zlasti dovoljnega 
števila ljudi, ki bi se aktivno udej
stvovali v društvu. Predvsem se bodo 
osnovala nova društva iz dosedanjih 
močnejših fizkulturnih aktivov, ki so 
pokazali veliko delavnost in imajo vse 
objektivne možnosti, da lahko preidejo 
v fizkulturno organizacijo višjega tipa, 
to je telovadno društvo ali telovadni 
vod.

PRVI USPEHI SO 2E VIDNI
Pri razpravljanju o novih telovad

nih organizacijah v tovarnah, ustano
vah in šolah, so mnogi okrajni in mest
ni telovadni odbori dosegli že prve 
vidne uspehe.

Tako je v mestu Ljubljana na tej 
osnovi ustanovljeno telovadno društvo 
ljubljanske Univerze, telovadno dru
štvo Ivana Cankarja (bivši fizkulturni 
aktiv telovadnega društva Ljubljana 
II.), pripravljajo se pa še. ustanovitve 
telovadnega društva v Tobačni tovarni 
in drugod. Ravno tako se Cormira v 
Mariboru več novih telovadnih dru
štev in vodov, kakor tudi v Kranju v 
tovarni »Tiskanina« in v Litiji TD 
»Predilec«. Tudi v Ptuju so formirani

poleg dosedanjega TD Ptuj še telovad
no društvo v gimnaziji, kar je brez 
dvoma pravilno in bo dvignilo aktiv
nost v obeh telovadnih društvih. Ne
pravilno so pa v Ptuju formirali 
športne sekcije, ki so jih z osamosvo
jitvijo nogometnega športnega kluba 
»Drava« priključili vse brez izjeme te
lovadnemu društvu v gimnaziji in s tem 
do neke mere onemogočili širše udej
stvovanje delavske mladine v športu.

V CELJU BO TREBA USTANOVITI 
VEC TELOVADNIH DRUŠTEV

Kot lahko beležimo na eni strani 
veliko iniciativo posameznih okrajev 
pri formiranju novih organizacij, lahko 
na drugi strani ugotovimo, da so mno
gi okrajni in mestni telovadni odbori 
zavzeli nepravilno, oportunistično sta
lišče. Oglejmo si primer, ki nam kaže 
široke možnosti vključitvi delavstva v 
telovadno organizacijo, pa Okrajni te
lovadni odbor ni posvečal dovolj paž- 
nje ter deloma podcenjeval važnost 
formiranja novih telovadnih društev.

V Celju sta poleg številnih fizkul
turnih aktivov in športnega društva 
»Kladivar« dve telovadni društvi s pri
bližno 500 aktivnimi člani (všteti so 
tudi pionirji in pionirke). Dejstvo je, 
da sta telovadni društvi Celje I. in 
II. zelo aktivni ter redno vadita svoje 
članstvo. Obe društvi vključujeta pre
težno dijaško mladino in nameščen- 
stvo ter le manjše število delavske 
mladine.

V Celju se nahajajo tri večje tovarne 
in rudnik Pečovnik, v katerih je za
posleno večje število, v vsakem vsaj 
nekaj sto delavcev. Vsi ti delavski cen
tri v Celju zaenkrat še nimajo svoje 
solidne fizkulturne organizacije ter se 
delavstvo izživlja le v fizkulturnih 
aktivih ob priliki tekmovanj, ki jih 
prireja Okrajni sindikalni svet. Ze to 
dejstvo, da vodi delo in tekmovanja 
samo fizkulturni referent pri Okraj
nem sindikalnem svetu brez zadostne 
pomoči OTO-a, nam kaže premalo za
nimanja za aktivizacijo delavstva s 
strani Okrajnega telovadnega odbora.

OTO v Celju smatra, da niso objek
tivni pogoji takšni, da bi se lahko 
omogočilo formiranje samostojnih telo
vadnih organizacij, kljub veliki ini
ciativi in želji delavstva. Ce pogledamo

stanje v teh tovarnah bolj natančno, 
vidimo, da ima na pr. tovarna emaj
lirane posode veliko število strokovno 
zelo dobro vzposobljenega kadra, ravno 
tako rudnik »Pečovnik« itd. Poleg tega 
je v Celju 5 telovadnic, ki so sicer 
zasedene, bi se jih pa dalo z boljšim 
razporedom zasedbe toliko razbreme
niti. da bi lahko bila dana možnost 
vadbe tudi novoustanovljenim dru
štvom ali vodom. Brez dvoma bi pa 
nova telovadna društva v teh tovarnah 
vložila vse sile, da čimprej zgradijo 
sebi potrebne objekte in vzgojijo do- 
voljno število kadra za potrebno delo.

Vsekakor morajo imeti okrajna vod
stva za osnovno napotilo, dati možnost 
rednega fizkulturnega življenja delov
nim kolektivom, pa najsi bo to v eni 
ali drugi obliki.

Letni občni zbrr 
kolesarske sekcije SŠB 

železničarja
Ob zelo leni udeležbi članstva sekcije 

je bil v četrtek, dne 1. decembra v 
»Šercerjevem domu« ob 19.30 občni zbor 
kolesarske sekcije SŠD Železničarja.

Po opravljenih formalnostih k takemu 
zborovanju in po kratkih pozdravnih 
besedah je dosedanji predsednik tov. 
Stibernjk podal izčrpno poročilo vselct- 
iiega delovanja sekcije in o njenih bo
dočih nalogah. Iz poročila je bilo raz
vidno, da je sekcija v vseh ozirih na 
'dobri poti razvoja ter se v svojem de
lovanju lahko kosa z marsikatero to
vrstno organizacijo. Kar se tiče uspehov

posameznikov. Ima sekcija v svoji sredi 
dobre in dosti obetajoče talente. Med 
prvimi je seveda dobro znani Vinko 
Perne, ki se je letos udeležil 17 tekmo
vanj z okrog 2500 km prevožene poti, 
pri čemer je dosegel S prvih mest, 4 
druga, 2 četrti itd. Izborno se je ta 
mladi tekmovalec izkazal v mednarodni 
etapni dirki »Po Hrvatski in Sloveniji«, 
pri kateri je posebno triumfiral v moč
ni konkurenci na zadnji etapi iz Mari
bora v Zagreb, kamor je prispel na cilj 
četrti. Na drugem mestu je Zvone Za- 
noškar, ki ima za seboj 1500 km tekmo
vanj. če bi se ta dobri kolesar le ne
koliko bolj zagrizel, bo pri svoji moči 
imel gotovo boljše uspehe. Za njim sledi 
Rado Kastelic, ki je bil tudi uspešen, a 
je razen tega imel smolo, da si je dva
krat - izpahnil nogo i" tako izgubil pre
cej časa za zdravljenje. Na četrto mesto 
sekcijske lestvice se je plasiral Boris 
Vidmar, slede mu M. Porenta, D. Star
man, A. 'Mozetič, J. Uršič, Kozlevčar, 
Kalan, Nastran, Valentinčič, Blažun, 
Štibernik, Potencin, Babnik, Pogačnik, 
Perne itd.

Dirkači te sekcije so med drugim do
segli na 28 raznih prireditvah v državi 
18 prvih mest, 10 drugih, Jt tretjih, 8 
četrtih, 5 petih itd. Prvenstvena mesta 
nosijo: Perne — cestni mladinski prvak 
LRS za leto 1949, Vidmar - cestni prvak 
mladincev — turistov, Pogačnik — prvak 
članov — turistov, Mara Jamnik — 
prvakinja v turistični skupini, Ančka 
Gartner — prvakinja lahke skupine.

V ekipnem tekmovanju za prvenstvo 
Slovenije so si osvojili sekcijski mla
dinci prvenstvo. Prav tako so sl osvo
jili letošnje vojno patrolno prvenstvo 
sekcijski dirkač v sestavi Miletovič, Za- 
noškar, Kastelic, Starman, Perne, Kalan, 
Kozlevčar. Po tem referatu se je razvila 
diskusija, ki Je načela razne probleme.

Tako bo s preureditvijo društvenega 
športnega stadiona sekcija imela na raz
polago tudi vsem kolesarskim priredi
tvam ustrezajoče dirkališče, za zimske 
treninge pa se pripravljajo valjarji v 
dvdrani »Šercerjevega doma« pa se bodo 
razen tega kolesarji izpopolnjevali tudi 
v telovadbi, kar vse bo obdržalo njihovo

S skupščšen telovadnih 
m špovimh društev

Hekaio planu fizkulturnih kadrov
V planu Fizkulturne zveze Slo

venije in sestavnih organizacij 
za letošnje leto je močno po
udarjen plan vzgoje novega 
strokovnega kadra za vse panoge 
fizkulturnega udejstvovanja. To 
je povsem razumljivo ob velikem pomanjkanju »strokovnega
kadra ter nalogah, ki stojijo pred 
fizkulturnimi organizacijami.

Plani kadra za leto 1949 niso bili 
pri vseh sestavnih organizacijah FZS 
izdelani povsem realno vsled prema- 
lega upoštevanja velikih potreb po 
raznovrstnem kadru ali pa specifičnih 
pogojih posameznih panog in prede
lov. Napaka pri izdelavi plana se je 
pokazala tudi v premalem sodelovanju 
s širšim krogom fizkulturnikov in fiz
kulturnih organizacij.

Vzgoja strokovnjakov in vodnikov se 
je vršila največkrat s tečaji, ki so jih. 
prirejale posamezne Zveze, Okrajni 
odbori ali osnovne organizacije.

Pri prirejanju tečajev lahko ugoto-

Jeseniški alpinisti so položili obračun svojega 
uspešnega dela

Na letošnjem rednem občnem 
zboru Planinskega društva Je
senice so tudi jeseniški alpini
sti pregledali svoje delo v mi
nulem letu in podali obračun o 
njem.

! Delo jeseniških alpinistov je bilo v 
minulem letu izredno uspešno. Pod 
vodstvom izkušenega alpinista in do
brega organizatorja Hrušica Janeza je 
postal ves odsek, ki 'šteje sedaj 47 čla-
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Zavetišče Dolkovo špico
nov, delavna in borbena celota. Red
ni sestanki so bili vsak teden; število 
v minulem letu oddržanih sestankov 
znaša 48. Prav toliko je bilo tudi pre
davanj, kajti po obravnavi tekočih 
vprašanj je bilo redno na dnevnem 
redu predavanje. Snov, obravnavana 
v predavanjih, je bila kaj mnogolika

in večinoma prilagojena vzgoji mla
dih kadrov. Poleg tega so organizirali 
člani odseka še širše predavanje s ski- 
optičnimi slikami in so nastopili s 
tem predavanjem v Mojstrani, Bovcu, 
na Jesenicah, v jeseniški bolnišnici, na 
Javorniku itd.

Za vzgojo .mladih alpinistov je orga
niziralo vodstvo odseka turni tečaj ko
nec meseca aprila. Tečaj je dobro 
uspel in so se ga udeležili tudi člani 
drugih gorenjskih odsekov.

Jeseniški alpinisti so bili tudi prvi, 
ki so organizirali odpravo alpinistov 
v bosanske gore. Na več dni trajajoči 
turi so navezali stike z bosanskimi 
planinci ter preplezali med drugim v 
ostenju Pesti-brda tudi tri prvenstve
ne smeri.

Izredno delavnost jeseniških alpini
stov potrjuje dejstvo, da so Jeseniča
ni letos v glavnem dokončali gorsko 
zavetišče št 4 pod Dolkovo špico. To 
zavetišče so pričeli graditi že lani ter 
so ga z izdatno podporo elanov drugih 
odsekov spravili pod streho. Letos so 
ga tudi notranje opremili, tako da bo 
moglo' zavetišče to-zimo že služiti svo
jemu namenu. Posebno požrtvovalnost 
so pokazali alpinisti pri zadnjih pre
nosih, ko so prenesli zadnjo opremo v 
novem snegu, katerega je v gorah za
padlo že preko kolen. Velik je tudi 
delež jeseniških alpinistov pri prosto
voljnem delu na elektrifikaciji Vršiča.

Za brezhibno organizacijsko delo 
naj navedemo nekaj primerov: rednih 
sestankov se povprečno udeležuje 
65»/o članstva, odsek izdaja svoj sten- 
čas, katerega izmenja vsakih 14 dni, 
vodi kroniko odseka ter kontrolo o 
zdravstvenem stanju svojih članov. 
Kot propagatorjr- planinske ideje in 
iniciatorje planinske organizacije naj
deš jeseniške alpiniste: v Ratečah,
Podkorenu, Kranjski gori, Mojstrani, 
Škofji Loki, Gorjah, Hrastniku, Mar
tuljku, povsod, kjer usmerja mladina 
svoje korake v gorski svet.

Kot gorski reševalci so se udeležili 
jeseniški alpinisti letos' vseh reševanj

v Julijskih alpah ter so sodelovali kot 
inštruktorji na raznih zimskih tečajih.

Pri vsem tem obširnem organizacij
skem in prostovoljnem udarniškem 
delu pa ni trpelo plezanje alpinistov 
v gorah. Za pritegnitev mladih kadrov 
so organizirali alpinisti množične iz
lete na Triglav skozi Krmo pozimi, na 
Črno prst, na Dovški križ iz Martulj
ka, plezalen zimski vzpon po sever
nem razu Kukove špice, plezanje po 
Zlatorogovih stezah.v triglavski steni, 
masovna izleta na Begunjščico in na 
Krn.

Da se pa kljub vsemu jeseniški al
pinisti še vedno drže na višini kot kva
litetni plezalci, nam pričajo prven
stveni zimski vzponi preko vzhodne 
stene Stenarja, vzhodne stene Visoke
ga Rokava, zapadne stene Široke peči, 
preko severnih sten: Špika, Travnika, 
Mojstrovke, Martuljške Ponče in Frda- 
manih polic: dol j e poletni prvenstveni 
vzponi preko zaaprin? stene Rogljiče, 
severne stene Zapotoškega vrha in 
Srebrnjaka, severovzhodne stene Špi
ka, jijžne stene Kotove špice, severne 
styene Kukove špice ter naporno 
prvenstveno grebensko prečenje Goli
čiča - Planja v Trenti.

Blažej Janko

vimo nekatere napake, ki so bistveno 
ovirale izvedbo:

1. Niso se v dovoljni meri zagoto
vile vse neobhodne materialne potrebe 
za izvedbo številnih tečajev. Tako lah
ko n. pr. vidimo, da Telovadna zveza 
Slovenije še do danes ni uspela urediti 
stalnih prostorov za svoje redne tečaje. 
Posamezne športne zveze so premalo 
iniciativno reševale te osnovne mate
rialne probleme, ki bi se jih dostikrat 
lahko rešilo s premestitvijo tečajev 
v druge kraje ali slično.

2. Izbira kadra za republiške tečaje
v glavnem ni bila zadovoljiva. Opazili 
smo, da so prihajali na tečaje Telovad
ne in drugih zvez tečajniki, ki niso 
imeli nobenih ali pa malo strokovno- 
organizacijskih ter političnih kvalifi
kacij Brez dvoma bi bila dolžnost 
Okrajnih fizkulturnih vodstev in osnov: 
nih organizacij, ki bi morale vzgajati 
nižji strokovni kader, da bi se na re
publiških ' oziroma sedaj na tečajih 
Oblastnih odborov, zbral le kader z 
boljšimi kvalifikacijami. . „

Posamezni forumi, ki so prirejali 
ali pa po planu morali prirejati različ
ne tečaje, niso zagotovili pravilen in 
dovolj številen dotok tečajnikov s stra- 
nio snovnih organizacij. Posamezna 
društva in sekcije so imele do tega v 
mnogih primerih izredno slab. odnos.

3. Kader; ki je uspešno završi! te
čaje ter dobil osnovne potrebne kvali
fikacije za nadaljnje delo. v mnogih 
slučajih ni bil pravilno zaposlen ali 
pa se mu pri delu ni nudilo dovolj 
potrebne pomoči. Pri tem se moramo 
dotakniti strokovnega kadra z mladin
skih akcij, JA itd., ki ga imamo pov
sod precejšnje število, se ga pa kljub 
velikim potrebam še ni v dovoljni me
ri aktivi ziralo za delo v društvih, sek
cijah ali strelskih družinah.

4. Gotovo ie eden izmed perečih pro
blemov preobremenjenost fizkulturnih 
delavcev na vseh sektorjih socialistične 
izgradnje. Potrebno je. da fizkulturne 
organizacije v povezavi z merodajnimi 
činitelji uredijo to vprašanje tako. da 
se bo vsaj delno razbremenil (seveda 
v okviru danih možnosti), potreben ka
der fizkulturnih delavcev, inštruktor
jev. vaditeljev itd. ,

Ce pogledamo statistiko izpolnjenega 
plana posameznih sestavnih organiza
cij fizkulturne organizacije, dobimo 
sledečo sliko:

TELOVADNA ZVEZA SLOVENIJE
je dosegla plan tečajev v republiškem 
merilu z 20 %• in z udeležbo tečajnikov 
16 %. Plan tečajev OTO je bil izpol
njen 100%. plan udeležencev 65%. Ugo
toviti moramo, da ie bilo poleg nave
denih. še večie število tečajev pri, dru
štvih. Okrajnih telovadnih odborih in 
Oblastnih fizkultulturnih odborih, ki pa 
za letošnje leto niso bili planirani. 
Tako ie izvedel Oblastni fizkulturni 
odbor Maribor tečaj za vodnike vaških 
društev, goriški oblastni odbor isto- 
tako ter vrši sedaj tečaj za vodnice.

ker so se poedinl člani vodstva pr® 
mestili v nova službena mesta.

Tov. Klančnik Frido se je v svojem 
poročilu dotaknil tudi blagajniškega 
poročila, katerega je podal sam. Pobi
ranje članarine ni bilo uspešno, ker 
je blagajničarka društva svoje delo 
zanemarjala.

Nato je bila predlagana nova lista 
z izkušenimi fizkulturniki na čelu, ka
tera je bila soglasno sprejeta. Od no
vega odbora je odvisno, če bo plan, ki 
je bil tudi z dolgotrajnim aplauzom 
sprejet, izvršen. Plan TD Strnišče je 
naslednji:

1. Povečati število članstva 200%; 
2. Organizirati pionirski oddelek-dolo- 
čiti vaditelja; 3. Organizirati smučar
sko stanico. 4. Dokončati štadion; 5. 
Postavitev telovadnice. 6. Ustanovitev 
nogometne in plavalne in tenis sekci
je. 7. Izvesti v mesecu juliju svoj letni 
nastop. 8. Izvesti v oktobru akademi
jo. 9. V okviru letnega koledarja 
Oblastnega fizkulturnega odbora po
slati na tečaj za smučarske vodnike, 
tečaj za vodnike pionrjev, izvršiti raz
ne tekme itd.

Ce pogledamo na ideološko vzgojo 
se razen v šoli učencev v gospodarstvu 
ni naredilo ničesar. Zato bo naloga 
novega odbora, da bo posvetil vso 
pozornost ideološki vzgoji, organizi
ral redne mesečne sestanke z vaditelji, 
jim dajal smernice itd.; posebno bo po
treba pristopiti k delu s pionirji, kajti 
pionirskega naraščaja je zmerom več.

Po izčrpanem dnevnem redu je govo
ril tudi tov. Kranjc, sekretar OTO 
Ptuj, ki je prikazal v svojem govoru 
pravilne odnose do fizkulture in poj
movanje fizkulturne do športa. Občni 
zbor je pozdravil tudi tov. Bedrač, za
stopnik oblastnega fizkulturnega od
bora.

Ob zaključku je bil sprejet predlog, 
da se društvo preimenuje v TD Alu
minij — Strnišče. Kodrič Franc

Zoo delegatov na 
skupščini TD Zagorja
V petek dne 2. decembra 1949 ob 17. 

še je vršila prva redna letna skup
ščina TD Zagorja, na kateri je priso
stvovalo 195 navzočih. Tako temeljito 
pripravljene fizkulturne skupščine še 
v Zagorju po osvoboditvi ni bilo.

Po pozdravnem govoru tov. Kluna 
so sledila zadovoljiva poročila tajni
ka, blagajnika ter, načelnika društva, 
nato pa se je razvila živahna disku
sija.

Tovariš načelnik Podrenlk je ome
nil, da bi imelo TD lahko še večje 
uspehe, da ni skozi celo leto odpadlo 
veliko število telovadnih ur.

Po končani diskusiji, ki jo Je zar 
vzgojitelja mladine iz strelske organi- ključil načelnik OTO ter diskutiral po^ 
La.c?le .^aprilske ^£ayiie.JPre- ^eJ poročUu da nT razvidno fz po-

ročil obvezno odpošiljanje odstotkov 
od pridobitev, ki jih je društvo imelo.

Z novim odborom 
upa TD Bled doseči

večje uspehe
Navzoči sc hili pri tem večinoma mla
dinci, Prejšnji predsednik TD Bleda se 
ni v zadostni meri brigal za delo in 
celotno organizacijo društva tako, da 
na njega pade večina krivde te pomanj
kljive udeležbe. Člani so si na tem zbo
ru izbrali iz svoje srede moči. ki bodo 
dostojneje reprezentirali TD Bled v 
okraju. Zelo marljivo delo načelnika 
tov. Hudavernika Franca moramo po
hvaliti in z veseljem ugotoviti njegovo 
marljivo delovanje v društvu. On je duša 
društva, zato »o ga ponovno izvolili za 
svojega načelnika. Novoizvoljeni podna- 
čelnik tov. Kapus Rudi obeta mnogo in 
bil izveden občni zbor TD Bleda, 
s prevzemom mladinske vrste v njego
ve roke se bo delo v društvu znatno 
dvignilo. Pokazal je veliko požrtvoval-

Z zelo pomanjkljivo organizacijo je 
nega dela v organizaciji, kakor tudi v 
tekmovalni vrsti. V. M,

TD Aluminij - Strnišče 
si je zadalo velike naloge

Fizkulturniki Strnišča pri Ptuju, 
graditelji tovarne aluminija, so se 
zbrali dne 5. decembra 1949 na občnem 
zboru društva, na katerem so pregle
dali svoje desodanje delo, izvolili novo 
vodstvo društva ter sprejeli plan dela 
za 1950.

Predsednik tov. Vnuk je v svojem 
referatu med drugim poudaril, da 
niso mogli zabeležiti v minulem letu 
zadovoljivih uspehov zaradi tega, ker 
društvo ni imelo primernih prostorov, 
primanjkovalo pa jim je tudi rekvi
zitov. Poudaril je tudi, da.fvodstvo 
društva ni doseglo takih uspehov zato,

dočim Oblastni fizkulturni odbor za 
ljubljansko oblast sedaj pripravlja te
čaj za vodnike. Vsekakor moramo ugo
toviti, da Telovadna zveza Slovenije 
ni izpolnila plana kadra za letošnje le
to v taki meri. kot bi bilo potrebno.

STRELSKA ZVEZA SLOVENIJE
plana kadra za letošnje leto ni popol
noma izpolnila .kljub temu, da regi
striramo 85 novih strelskih inštruk
torjev in 4 tečaje, kar predstavlja bb 
odstotkov predvidenega plana. Prav 
Strelski zvezi Slovenije je onemogo
čalo solidnejše in bolj sistematično de
lo strelskih družin in Okrajnih strel
skih odborov pomanjkanje dobrega 
strokovnega kadra. Pomanjkanje kadra 
v Strelski organizaciji je razumljivo, 
saj je sorazmerno z ostalimi športnimi 
organizacijami prevzela najmanj ka
dra, ki bi lahko danes še vršil funkcijo

malo iniciative so pokazale Strelske 
družine v aktivizaciji vodilnega ka
dra iz vrst ZB ter demobiliziranih bor
cev in oficirjev JA ali centrov za 
predvojaško vzgojo.

PLANINSKA ZVEZA SLOVENIJE

Nato so se pričele volitve novega, 
upravnega odbora Izvoljeni so bili • 
predsednik Lojze Zupan, tajnik Drago 
Kersnik, blagajnik Polde Hribar,- na
čelnik Drago Podrenlk ter načelnica 

je svoj plan v planiranih postavkah Anica Balantič. večina,
dosegla 100% ter ga s 23 neplamrarn- Po končanih volitvah je skupščina 
mi tečaji in. 573 tečajniki se presegla, sprejela gospodarski, finančni ter teh
Velika razširjenost planinske organi- nični plan za leto 1950. kateri ie bil 

V letošnjem letu nam je garan- poelasno sorejet. Nadalje je skupsema.
cija za še uspešnejšo vzgojo novega sprejela obveznost, da bo društvo zv:- 
planinskega in alpinističnega kadra. galo članstvo od 150 na. 300. izvršna

adaptacijo telovadnega doma ter imela1 i __-3 m, nh ItlP.n C)ŠPORTNE ZVEZE
Kljub važnosti vzgoje kadra v šport

nih organizacijah, moramo ugotoviti, 
da posamezne športne zveze niso v za
dovoljivi meri zadostile osnovnim po
trebam po novem kadru.
• Najboljše rezultate pri vzgoji kadra 
je dosegla Zveza za športne igre. Tako 
je plan razširitve kadra za odbojko 
presežen v številu tečajev za 100 %, a 
pri tečajnikih za 7 %... Pri rokometu 
so bili izvedeni 4 tečaji s 73 tečajniki, 
a planiran le 1 tečaj z 20 tečajniki. 
Ravno tako je dosedanji odbor za ho- 
ckey na ledu presegel plan tečajnikov 
za 20 %. , , ,

Nepravilno in vse kritike vredno J e 
delovanje n. pr. Atletske zveze in Od
bora za težko atletiko, ki kljub pla
niranim tečajem nista izvedla niti ene
ga. Kolesarska zveza Slovenije je, tudi 
izpolnila plan tečajev samo z 33%. a 
plan tečajnikov 21%.

To je nekaj primerov, ki nam jasno 
kažejo, da se v letošnjem letu plan 
kadra pri posamezjnih športnih zve
zah ni v zadostni meri izpolnjeval. 
Vsekakor leži osnovna krivda na Zve
zah. ki so se premalo iniciativno m 
uporno borile proti raznim težavam, 
katere so ovirale izvedbo tečajev ter 
bo treba v prihodnejm letu tem pro
blemom posvetiti večjo pozornost.

Uspešen občni zbw planinskega 
društva Ljubljana

V četrtek, dne 8. t. m. zvečer 
le bil v natrpani Mladinski dvo
rani letni občni zbor planinskega 
društva Ljubljana.

Po pozdravnem govoru predsednika, to
variša Štaidoharja ie sledilo tajniško 
poročilo, ki ga Je podal tov. Marzel. Iz 
njegovih izvajanj Je bilo razvidno, da 
Je društvo doseglo v preteklem letu 
sijajne uspehe Tako ima društvo danes 
11.423 članov, kar je edinstven primer 
ne samo v planinski, ampak sploh v fiz- 
kulturni organizaciji in je to društvo 
najbolj masovno zajelo članstvo v svoje 
območje. Za,radi tega je na pobudo Pla
ninske zveze Slovenije ustanovljenih v 
Ljubljani še nekaj planinskih društev, 
in sicer na Univerzi ter pri SRD Želez
ničarju. v snovanju pa sta tudi društvi 
v Litostroju in pri vladnih ustanovah 
Na ta. način bo omogočena bolida orga
nizacija planinskega gibanja v Ljublja
ni, obenem pa bo možno zaje*! Se več 
članstva, saj je samo ljubljansko dni-
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itvo Vključevalo skoraj tretjino vsega 
članstva v Sloveniji. Poleg tega .. po
membnega usoega. ki se kaže. v vehkeri 
številu članov, se je društvo izkazalo ,e 
na drugih področjih Organiziranih ie 
bilo 32 izletov, opravljenih preko 18-uuu 
prostovoljnih delovnih tfr mm \ rajui, 
Komni. Sedmerih jezerih, v Kamniški 
Bistrica itd. Poleg tega so ljubljanski 
planinci sodelovali pri Tu ovi štafeti, 
Tednu planinstva in raznih množičnih 
akcijah, na katerih so častno izpolnili 
svoje naloge

Za poročilom tajnika tov. Morse!a ie 
podal situacijo dela ljubljanskih, alpini
stov tov. ing. Dolar, za njim pa le refe- 
riral tir Zupan n gospodarskih proble
mih.

V diskusiji, ki se te razvila po. poro
čilih. so navzoči grajali pomanjkljivosti 
v delu markacijskega odseka, razprav
ljali o neodgovornosti planincev gorah, 
ki z nezgodami povzročajo težave gor
ski reševalni službi, o potrebi zavarova
nja domov Itd.

Oli zaključku je bila sprejeta razre: 
rilca starega odbora. Oh tej priliki sla 
bila posebno pohvaljena tovariša Mar
šal in .Teretiua

V novi odbor je bilo izvoljenih več 
novih mladih moči s predsednikom Staj- 
doharjem na čelu.

Dogodki okoli športa v kapitalističnih državah
Amerika je kaj čudna dežela. Povprečni Evropejec si 

predstavlja pod pojmom Amerike orjaške nebotičnike, 
ogromne tovarne, moderne železnice, po katerih drvijo 
vlaki z brzino do 200 km na uro itd. Manj pa pomislijo 
ljudje, ko pride govora o Ameriki, na brezmejni prepad, 
ki loči ameriško »višjo družbo« od ostalih milijonskih 
množic, na nekaj stotin milijonarjev in miljarderjev, ki 
se na račun izkoriščanja svojih delavcev kopljejo v zlatu, 
živijo najbolj razsipno, razuzdano in blazirano življenje 
ter s svojim finančnim vtUivom sami odločajo v najvaž
nejših političnih, gospodarskih in vojaških vprašanjih 
svetovnega pomena.

Toda Amerika ni samo dežela velikih socialnih razlik, 
ampak je tudi dežela vseh mogočih in nemogočih senza
cij in rekordov. Seveda igra tu 'glavno vlogo dobiček, 
zaslužek ali kakor pravijo Amerikanci »bussines«. Vse 
je pri njih le kupčija. Kdor se izmisli kaj novega, kar 
uvleče« ali kar je »moda«, iz katere se lahko povleče pro
fit, tisti nekaj velja in se obnese. Seveda pride v tem 
blaznem norenju za najrazličnejšimi rekordi dostikrat 
do takih abnormalnosti, da se pri nas normalnemu člo
veku pojavljajo vprašanja, koliko je tistim ljudem onkraj 
»velike luže« še ostalo čiste pameti v glavi.

Da je lov za športnimi rekordi in rekorderji v Ame
riki nekaj običajnega, ni nobena novost. Toda rekordni 
podvigi v »pravih« športih za Ameriko nimajo več po
sebnega čara. Seveda so zaželjeni rekordi v atletiki, pla
vanju, veslanju, kolesarstvu in vseh ostalih športih, toda 
predvsem moramo vedno gledati na vsako stvar »z ame
riškimi očali«: čira več zaslužka, čim več pro
fita. Zato se v Ameriki pojavljajo vse mogoči in nemo
goči rekordi, v najrazličnejših »panogah«, samo da vle
čejo, da so dobičkanosne: v tekmah med živalmi in 
ljudmi, v dirkah na velikih želvah itd. V Ameriki so že 
bile tekme v pljuvanju v daljino, gledali so tekme žab. 
katera bo dalj skočila, pa tudi v teku nazaj ali »v raEo- 
vem teku« so se Amerikanci kosali. Nek navdušen »re
korder« je baje daljavo več stotin kilometrov prehodil 
po vseh štirih in pri tem pred seboj i nosom porival 
oreh. Takih in podobnih bedarij bi z dežele ki hoče »kul
tivirati in civilizirati« Evropo lahko našteli še na tisoče

Nedavno so v Ameriki registrirali spel nov »rekord« 
Neki John Maquar se je pred številnim občinstvom, sod
niki itd. vlegel v stekleno korito, kjer Je pustil vodo

zmrzniti. V tej ledeni kopeli je vzdržal 33 minut in po
stavil nov nacionalni »rekord«. Sedaj se pripravljajo novi 
»športniki«, da*iz pohlepa po dolarjih temu prvaku od
vzamejo rekord...

V FRANCIJI NE MOREJO ORGANIZIRATI EVROP
SKEGA PRVENSTVA V VESLANJU. KER TA ŠPORT 

NE NESE...
Predsednik francoske veslaške zveze, ki je sprejela 

organizacijo evropskega prvenstva v veslanju za 1. 1951, 
je nedavno izjavil, da ne ve, kje bodo vzeli sredstva za 
organizacijo te prireditve. Po njegovih izjavah se v Fran
ciji razvija le nogomet, kolesarstvo in boks, dočim vsi 
ostali športi »ne nesejo«. Vsled tega drugi športni klubi 
nimajo zadostnih finančnih sredstev ter so več ali manj 
obsojeni na propad. Predsednik francoske veslaške zveze 
je ob zaključku izjavil, da vidi edino rešitev v osnova
nju totalizatorja ter stavah. Po njegovem mnenju bi 
edino s stavami lahko rešili francosko veslaško organi
zacijo pred težko finančno krizo in propadom.

IN SE PAR KRATKIH VESTI
Na nedavnih kolesarskih dirkah v Domesnille-u so 

prireditelji porabili 230.000 frankov za policijo, ki je 
pazila, da se ne bi nihče brez vstopnice vrinil na tekmo. 
Vstopnice so bile po 60 frankov in se je prirediteljem 
seveda izplačal strošek s policijo, ki je v kontroli za 
vstopnicami navalila na občinstvo. Se celo francoski list 
»L’ Equipe« pravi, da ta gesta ne služi popularizaciji 
športa.

Italijanski kolesar Fausto Coppi, zmagovalec letošnje 
dirke »Tour de France« je svojo rumeno majico, ki jo 
je prejel kot zmagovalec, podaril »Materi božji iz Chi- 
salla«. Coppi in pa duhovniki, ki so ga k temu prigovo- 
rili, so že vedeli, zakaj so to storili: povečali so svojo 
popularnost, ki je v kapitalizmu istovetna z dobičkanos- 
nostjo.

Francoskega kolesarja Pernaca, ki je sodeloval na 
Šestdnevnih dirkah v New Yorku, je občinstvo dejansko 
napadlo Dirkača je nek gledalec grobo užalil, na kar je 
užaljeni tekmovalec reagiral Toda naenkrat je »mirni 
ameriški gledalec« z grupo svojih pristašev vdrl na igri
šče, kjer so Pernaca tako pretepli, da ni mogel več nada
ljevati vožnje.

mesečno enkrat pred vrstami poWčno-

sllninjaloelz lunam j e \n'notranje po'
lltNatolijeP[ov. Zupan govoril_o^izkul- 
turnem znaku ter razdelil loo mlatim 
skih značk, 1 bronasto, 4 srebrne ter 
eno zlato, katero si jo priboril Dra^o 
Podrenik že drugič.

Nov atletski klub
v Mariboru

v torek 6. dec. Je agilna atletska sek
cija mariborskega Železničarja imela svoj 
redni občni zbor. Ob n povedanem času 
so se z-brali v lepo okrašeni dvorani šte
vilni atleti, ljubitelji in _ simpatizerji 
sekcije ter ostali zastopniki. ..

Točno ob 19. ur je načelnik sekcije za
čet občni zbor. Po volitvah delovnega 
predsedstva Je tov. Kabai Mila« 
poročilo o dosedanjem delu.. Iz por č l 
so bili razvidni uspehi in težave. Pa tudi 
neuspehi sekcii. bekcua se J A '

.i čt »..v i i *i 42 no večal a na 1^0» od. 
t 19 mladincev in 25 mladink. Pretežno 
Število Je delavcev in nameščencev sek
cija je imela 41 nastopov od teli jili je 
izvedla sama 15. Organizacija na tekmo
vanjih mnogokrat ni bila na višmi in bo 
temu v bodoče potrebno posvetiti vso 
pozornost. Materialne težk0ee so bile ve
like. saj Je sekcija dobila le 20 parov 
gum copat, nekaj parov šprinteric, ne
kaj več hlačk in majic, dočim trenerk 
kot zelo važnega oblačila atletov sekcija 
ni dobila. ,

Naj večji športni uspeh ie sekcija do
segla na troboju z reprez. Trsta m 
ljubljanskim Železničarjem, osvojivsi
prvo mesto. Nadalje so_ člani sekcije
osvojili več prvih, drugih in tretjin 
mest- na republiškem prvenstvu. Mladi
nec. Male ie postavil nov slovenski re
kord v teku na 1500 m s časom 4.14,o. 
Člani sekcije so izboljšali tudi 4 mari
borske rekorde. Najagilnejši tor "«19° 
žrtvovalnejši atleti so bili to 
tin Mirko, Male, Šober. f
tovarišice Korošec. Šuster m No\jitny.

šentviški smučarji 
$o, zborovali

Pretekli teden so se zbrali smučarji 
ag^toe smučarske sekcije TD št. Vid - 
Ljubljana k svoji redni letal skupščini. 
Ob zadovoljivi udeležbi zlasti mladine, 
na kateri sekcija najbolj gradi, je tov. 
načelnik Erman Tone podal kratek oris 
pomena n namena smučarstva posebno 
za novo Jugoslavijo. V nadaljevanju i« 
poročal o delu v pretekli sezoni, ki je 
bila zelo razgibana Jn plodna kljub ne
ugodnim vremenskim prilikam v doma
čem kraju ter priča o stalnem napredku 
sekcije tako » kvalitetnem kakor tudi 
v kvantitetnem oziru. Tudi na novo se
zono so se šentviški smučarji dobro 
pripravili.

Po volitvi novega odbora, kateremu 
načeljuje spet tov. Erman Tone, in. s<? 
v njem še tov. Turk Polde kot tehnični 
vodja. Erman Franc kot vodja sodniške
ga zb o la 'in Bernik Ivo ter Erman Roza 
kot referenta za kadre, ie bil sprejet 
delovni plan za leto 19n0. Tako so se 
člani sekcije obvezali, da bodo organi
zirali vse smučarje kraja v RZS, poseb
no mladino. dalje zgledno izvedli dru
štveni smučarski dan in osnovno vsako
letno tekmovanje za Stefanov memorial, 
dogradili 20 metrsko skakalnico in pri
spevali z udarniškim delom pri gra_dn.il 
novega društvenega igrišča, organizirali 
smuški tečni za pionirje in začetnike 
ter vzgojili 5 novih sodnikov za stnu-

V diskusiji en se obravnavala vpra
šanja ilruštvnenp smuške postaje, re vi
ti t o v in podpore tekmovalcem za čas 
treninga Uspela in skrbno pripravljena 
skupščina ie bila zaključena v obljubo 
vseh da mora poštah smučanje v 
resnici ljudski šport brez ozira na to, 
da kraj po svoji legi za to ne nudi za* 
dostnih pogojev.



V prihodstlem letu sa obeta
PESTRA SEZONAJLETSKIH PRIREDITEV

f A

Na atctskem posvetu, ki je 
bi v začetku preteklega tedna v 
Beogradu, so zastopniki Atlet
ske zveze Jugoslavije in repub
liških atletskih zvez, sestavili 
koledar ter določili propozicije 
za tekme v prihodnjem letu.

Se bolj kot letošnjo sezono, bo leto 
1950 polno najrazličnejših prvenstvenih 
atletskih tekem. Prav posebno bodo 
spored poživila ligaška tekmovanja, ki 
bodo izvedena v moški konkurenci v 
štirih kolih po trije troboji, v ženski 
konkurenci pa v petih kolih po trije 
dvoboji na isti dan. Določeno je nam
reč bilo, da bo obsegala prihodnje leto 
moška ilga 9 društve, ženska pa 6 
društev, od katerih bo tekmovalo vsako 
z vsakim po enkrat v kraju, kakor je 
določil žreb. Poleg državne lige, ki bi 
jo lahko imenovali I. ligo, je bila 
ustanovljena še tako zvana »južna 
liga«, v kateri bo tekmovalo pet dru
štev v moški ligi (po 2 iz Makedonije 
in Bosne ter Hercegovine, 1 pa iz 
Črne gore), a štiri društva v ženski 
ligi (po eno iz Makedonije in Črne 
gore ter dve' iz Bosne in Hercegovine). 
Tekmovanje v južni ligi bo osnova za 
razvoj atetike v treh republikah, v 
katerih pred vojno te športne panoge 
sploh niso gojili.

DRUŠTVA DRŽAVNE ATLETSKE 
LIGE

Na osnovi kvalifikacijskih tekmo
vanj v pretekli sezoni so se kvalifici
rala v ligo naslednja društva:

Moška liga: Partizan, Crvena zvezda, 
Mladost, Enotnost, Spartak, Zagreb, 
Kladivar, Proleter in DIF (Državni in- 
situt za fizkulturo — Beograd).

Zenska liga: Kladivar, Crvena zve
zda, Mladost, Spartak, Enotnost tn 
Sloboda.

Termini posamejnih dvobojev ali tro
bojev (ki se pa bodo računali kot dvo
boji. le da bodo zaradi prištedenja 
terminov in tekem izvedeni na isti 
dan) so naslednji:

MOŠKA LIGA:
I. kolo, 3. do 4. junij:

Zagreb — Enotnost : Zagreb : Spar
tak

Celje — Kladivar : Proleter : Mla
dost

Beograd — Partizan : DIF : 'Crvena 
zvezda.

II. kolo, 15.—16. julij:
Subotica — Kladivar : Spartak : 

Crvena zvezda
Beograd — Partizan : Mladost : Za

greb
Ljubljana — Enotnost : DIF : Pro

leter
III. kolo, 5.—6. avgust:

Beograd — Partizan : Proleter : 
Spartak

Celje — Kladivar : Zagreb : DIF 
Zagreb — Enotnost : Mladost •: Cr

vena zvezda
IV. kolo, 30. september - I. oktober: 

Subotica — Spartak : Mladost : DIF 
Beograd — Crvena zvezda : Zagreb

Proleter
Ljubljana — Enotnost : Kladivar : 

Partizan

ZENSKA LIGA:
I. kolo, 4. junij (enodnevni pro

gram) :
Celje — Kladivar ; Crvena zvezda, 
Zagreb — Mladost : Sloboda, 
Ljubljana — Enotnost : Spartak.

II. kolo, 16. julij:
Varaždin — Sloboda : Enotnost, 
Zagreb — Kladivar : Mladost, 
Subotica — Spartak ; Crvena zvezda.

III. kolo, 23. julij,:
Ljubljana — Enotnost : Kladivar, 
Beograd — Crvena zvezda : Mladost, 
Varaždin — Sloboda : Spartak.

IV. kolo. 6. avgust:
Beograd — Enotnost : Crvena zvezda, 
Subotica — Spartak : Mladost.
Celje — Kladivar : Sloboda.

V. kolo, I. oktober:
Ljubljana — Enotnost : Mladost, 
Varaždin — Sloboda : Crvena zvezda, 
Celje — Kladivar : Spartak.

Naše atlete čaka paleg evropskega prvenstva v Bruxellesu še več mednarodnih srečanj
in fiasgašise tekme /_______ _________ . y vsakem moštvu bodo tekmovali

po 4 tekmovalci, zmagalo pa bo tisto, 
Id bo imelo najboljši povpreček. V 
crossu bo prvenstvo zopet v Beogra
du, v partizanskem maršu, v katerem 
bodo izvršene nekatere spremembe 
kakor n. pr. skrajšanje proge na 35 
kilometrov, pa bo na Kozari, kjer bo 
to prvenstvo — kot je bilo soglasno 
sklenjeno — , tradicionalno.

PESTER MEDNARODNI SPORED
Višek mednarodnega sodelovanja 

naših atletov in atletinj bo vsekakor 
evropsko prvenstvo v dneh od 23. do 
27. avgusta v Bruxellesu, dočim bo 
njihov prvi mednarodni nastop v pri
hodnji sezoni. »Gross narodov« na 
14 km dolgi poti v istem mestu.

Meddržavnih tekem je predvidenih 
šest in sicer 4 moške in 2 ženski. V 
Zagrebu bo 1. in 2. julija revanžni 
dvoboj moških reprezentanc Jugosla- 
cije in Belgije, medtem ko bo v Ljub
ljani 'isti dan ženski dvoboj Jugosla
vija : Nizozemska (ali Danske). Dne 
22. in 23. julija bo verjetno na Duna
ju povratni dvoboj Jugoslavija : Av
strija. Za 16. in 17. september je pred
viden v Milanu troboj Jugoslavija : 
Italija : Finska, dne 23. in 24. septem
bra pa v Zagrebu ženski dvoboj Jugo
slavija : Avstrija in v Beogradu moški 
dvoboj Jugoslavija : Finska.

Poleg teh meddržavnih srečanj so 
predvidena še mednarodna mestna tek
movanja, od katerih je bil dvoboj Pa
riz : Beograd s, strani Francozov že 
odpovedan, ostaneta pa še dvoboja 
Zagreb : Bern v Bernu ln Ljubljana : 
Bologna (ali Torino). Vahtar

Jugoslovanski atleti in atletinje so letos dvignili kvaliteto naše atletike
na evrops ko višino

POSEBEN REFERAT ZA MLADINCE
Eden najvažnejših sklepov na~posve- 

tu je ljil vsekakor v ustanovitvi po
sebnega referata pri ASAJ-u za pro
blematiko mladinske atletike, katere
ga naloga bo proučevati najpriklad- 
nejše načine tekmovanja, kakor tudi 
najprimernejše discipline za mladince 
in mladinke.

Naši mladi atleti in atletinje bodo 
imeli posebno pestro sezono tekmova
nja v septembru, ko bo tudi izvedeno 
prvenstvo FLRJ za mladinke .in mla
dince v Pulju (9. in 10. septembra),

dočim bo spomladi v Celju mladinski 
troboj Srbija : Hrvatska : Slovenija.

DRŽAVNA PRVENSTVA
Državno prvenstvo posameznikov bo 

v dneh 28. do 30. julija v Beogradu, 
prvenstvo v štafetah, maratonu, steep- 
le chaseu in ekip pa bo 8. -do 9. ju
nija v Zagrebu. Posebnost tega prven
stva bo ekipno prvenstvo za moške in 
ženske v metu kopja ter skoku v vi
šino, katerega namen je dvigniti raz
meroma nizek nivo teh disciplin v Ju
goslaviji.

Kako oceniuiemo Smučarske Skoke?
Smuški skoki se ocenjujejo z dveh gle

dišč: po dolžini skoka in po drži pri 
skoku (slog).

Fis-i (mednarodni smučarski federa
ciji) je predložen nov osnutek tabel za 
izračunavanje dolžin skoka: sedanje ta
bele niso več pravične ravno pri stilno 
izenačenih tekmovalcih, pri daljših sko
kih, torej na večjih skakalnicah. Nujna 
pa je bila prehodna doba, ker z golim 
merjenjem dolžin hi v razvoju tega 
športa nedvomno mnogo zaostali. Bili 
so predlogi, da se opusti ocejevanje 
drže pri skokih; govorili so, da slog 
nride pri dolgih skokih itak do izraza. 
Proti temu so črvsto stale mednarodne 
smučarske organizacije. V Ameriki na 
primer so dolgo časa forsirali samo 
dolžine. Postavili so tudi prve rekorde, 
vse pa je obtičalo pri amerikanskili sen
zacijah. Dejstvo je, da je danes moderno 
amerikansko skakanje evropskemu še 
vedn0 podrejeno tako v slogu, pa nič 
manj tudi v dolžinah. Na olimpijskih 
igrali leta 1948 niso mogli resno poseči 
v borbo za prva mesta z najboljšimi 
Srednjeevropci. Dobro premišljeno se 
moramo držati važnosti Sloga, nikakor 
ga ne smemo zanemariti, kajti le v do
brem slogu so mogoči dolgi skoki- Res, 
da slog sam še ne da dolžin, da pa 
tisto, kar je najvažnejše, 1. j, potrebno 
osnovo za sigurnost pri večjih dolžinah.

Da sl bomo uvežbali potrebno estetično 
in aerodinamično držo, moramo vaditi 
čim več na malih skakalnicah in še in 
še piliti slog. Našim sodnikom skokov 
pa velja: dobro in pravilno nagraditi 
dober odskok in pravilen doskok. To sta 
dve rakovi rani vseli nas skakalcev; 
osnovni element za%dosego dolžine, este- 
tičnost v letu in vtis sigurnosti celot
nega skoka.

Napačno je, da se nekateri naši sod
niki navdušujejo za manj važne momen
te v samem letu (na primer ob mirni 
drži rok v letu, kar za dober slog ni 
bistvene važnost) in iz navdušenja nad 
tem »kolosalnim slogom« spregledajo, 
odnosno pozabijo na vse ostalo.

Upravičeno se je naš tovariš Ivo Ja
vornik na neki tekmi spraševal »Kaj za 
doskok nič ne dajejo?« Uspelo mu je 
bilo z velikim trudom napraviti lep tele
mark, a sodniki so mu tokrat, morda 
iz navade, ker je Ivo sicer bolj redko na
pravil telemark, avtomatično prisodili 
običajnih Javornikovih 111 točk. Nepra
vilno! Napravil je pravilen telemark, 
dajte mu priznanje! Radikalno pa mo
ram« pomesti tudi z ostalimi nepravil
nostmi pr j sojenju; za neobjektivnost in 
ktubaštvo v našcm športu ni več mesta.

Dolgi skoki danes delno zaradi pra
vilno grajenih skakalni:;, delno zaradi 
velikega napredka skakačev, niso več 
problemi. Dejstvo pa je, da so velike 
daljave doseglije praviloma samo v do
brem slogu. V dobrem, zgrajenem slogu 
SO tudi najdaljši skoki nenevarni, kar 
nam zlasti dokazuje Planica. Tu smo 
sicer naleteli n=' konzervativnost sever
njakov, nekih merodajnih strokovnjakov 
in n« nerazumevanje mednarodnih smu
čarskih forumov. Mi, jugoslovanski skn-

K&ffi JMX Tf f." niš;
letenje na smučeh ni vec problem. Biti 
pa moramo preračunano .previdni ne 
Vprizarjati lovov za rekordi, kot se je 

žal dogodilo pri zadnjih smuških poletih

leta 1948. Voditi moramo dosledneje tudi 
našo športno politiko in se boriti za 
športni prestiž nove Titove Jugoslavije. 
Imamo kadre, imamo talente in edin
stvene na svetu so naše skakalnice.

Dolžina skoka se obračunava po ta
belnem sistemu Norvežana llelsethn, ka
terega je leta 1928 sprejela FIS. Po nje-

tudi na letošnjem FIS zasedanju. Stav
ljeni so razni predlogi, verjetno ho spre
jet norveški, pri katerem ni merodajen 
za obračunavanje najdaljši skok, marveč 
fiksno določena dolžina posamezne ska
kalnice. Reformiran bo tudi sistem oce
njevanja metrov v točkah za večje ska
kalnice. kar bi tudi mi lahko samo po

povem istemu so male dolžine visoko, 
velike pa nizko cenjene. Na primer: na 
majhnih skakalnicah da .1 m 1-1® t° ,e' 
a na *0 meterski skakalnici- .1 ®.. 16 
0,20 točke. Če bi tako ocenjevali 
na mamutski skakalnici, bi pri najdalj
šem skoku 120 m dalo 114 m komal 1» 
točk, vsak meter samo 016 točk. 1 »le
teti bi moral celih 6 m več zavoljo ene 
same točke, medtem ko se točke za slog 
na vseh skakalnicah pomikajo za celin 
0.50 točke (ker da sodnik lahko šemo 
celo ali pol točke). Zraven so te •očke 
za slog še izpostavljene prosti presoji, 
torej zelo nihajočemu merilu. Vsekakor 
bi morali dati dolžini skoka večje pri
znanje kot je to no Helsetliovih tati
cah. O tem vprašaju je bila diskusija

zdravili. Vendar pa norveški strokovnja
ki sami priznavajo, da tudi njihov osnu
tek sistema tabele še ni popoten.

Zadnja novost za ocenjevanje in mer
jenje dolžine je aparatura X. Strau- 
manna, znanega švicarskega graditelja 
zimsko športnih naprav. Aparatura, kj 
s pomočjo selenk, razporejenih na mostu 
skakalnice in preciznih kronometrov ter 
računal izmeri brzino skakalca^ na mo
stu in po posebnih tabelah izračuna, ko
likšna bi morala biti po pokazani hrzinj 
na dotični skakalnici dolžina skoka. Na 
osnovi tega se oceni dolžina skoka v 
točkah. Omenjeno, aparaturo smo imeli 
priložnost videti na treningu za olim
pijske igre v St. Moritzu.

Podporočnik Janko Mežik.

FAJON MIROSLAV
desni haif 

Odreda

, j

Ura je bila ravno pol sedmih 
zvečer, ko sem stopil v menzo 
»Odreda« v Kopitarjevi ulici, da 
poiščem znanega nogometaša Fa
jona, desnega halfa »Odreda« in 
enega najboljših igralcev našega 
ligaškega predstavnika.

V natrpani gostilni sem se 
prerinil skozi množico gostov 
ter zavil v stranski prostor, kjer 
imajo menzo igralci »Odreda«. , 
Fajona še ni bilo, za mizo so 
sedeli trije igralci prvega mo
štva. Seveda se je pogovor sukal 
okoli najbolj zanimive teme: o 
tekmi med Jugoslavijo in Fran
cijo v Firencah. Vsi so bilj pre
pričani, da bo Jugoslavija zma
gala, le za rezultat se niso 
mogli zediniti.

Z zanimanjem sem poslušal 
njihove razgovore, ki pa so bili 
kratki, ker je vsa trojica vstala 
in se poslovila. Nestrpno sem 
čakal, kdaj bo kdo prišel.

V tem je vstopil v menzo tre
ner »Odreda« tov. Pišek. Hitro 
sva bila v prijetnem pomenku o 
nogometu, o igralcih »Odreda«, 
o tekmi med Jugoslavija m Fran
cijo itd. Naenkrat me prekine 
tovariš Pišek: »No, sedaj je pa 
prišel.«

Ozrl sem se vstran. Moj pogled, je obstal na srednjevisokem, svetlo
lasem mladem moškem. Razgovarjal sem se še naprej s trenerjem 
Piskom, toda postrani sem radovedno opazoval »svojo žrtev«.

Medtem je tov. Fajon povečerjal in trener Pišek ga je pozval 
k mizi. S skromnim nasmehom se nama je približal in kmalu smo bili 
v živahnem pogovoru. Zaprosil sem tov. Fajona, naj mi pove kaj o 
svoji dosedanji nogometni karieri.

»Začel sem že kot 10 letni deček, kakor pač večina nogometašev«, 
se je nasmehnil. »Podil sem se po okoliških travnikih za žogo s svojimi 
sovrstniki. Ko sem bil star 12 let, sem že postal »pravi« nogometaš 
in sicer sem bil član takratnega SK Jadrana. Nekaj časa sem igral 
tudi za Slavijo, sicer sem bil pa ves čas v SK Jadranu. Po osvobo

ditvi sem pa bil do svojega vstopa v Odred član FD Krima Pred 
vojno sem stalno igral desno zvezo, sedaj sem pa desni hali, kar 
mi tudi bolj leži.«

Pogovarjali smo se še o raznih stvareh ln slednjič je beseda 
nanesla na probleme slovenskega nogometa in na Odred. Zanimalo 
me je kaj misli tov. Fajon o vprašanjih slovenskega nogometa in o 
vzrokih, da Odred ni izpolnil tistih upov, ki j ib je nanj stavilo vse 
slovensko športno občinstvo.

»NESOLIDNO ŽIVLJENJE IN NEBORBENOST NEKATERIH
IGRALCEV SO NAJ VEČJA KRIVDA NESTALNE FORME 

ENAJSTORICE ODREDA«
ie začel tov. Fajon. »Lahko se pripeti, da imata eden ali dva igralca 
slab dan, toda vseh 11 jih ne more biti na en dan nerazpoloženih. 
Našim igralcem pogosto manjka tista potrebna požrtvovalnost, ijuučeeu 
do društva in smisel za kolektivizem, ki lahko velikokrat nadomesti 
pomanjkanje tehnične sposobnosti. Sicer pa moram priznati, da naši 
igralci tehnično ne zaostajajo mnogo za najboljšimi klubi v državi, 
toda manjka volje, borbenosti, požrtvovalnosti do skrajnih meja. V euka 
ovira nam je tudi slabo igrišče in se morajo fantje dostikrat borili 
ne samo za obvladanje žoge, ampak tudi neprimernega terena.

»Poglejte,« je nadaljeval, »kako smo igrali zadnjic proti Milicio- 
narju v Zagrebu. Občinstvo je neprestano »navijalo« za nas. Ali pa 
proti Podrinju iz Sabca. In na tekmi z Železničarjem o priliki fedna 
Rdečega križa, ko je Železničar stalno vodil z 1:0. Toda na koncu smo 
se vsi zbrali in zaigrali kot je treba. Rezultat tega sta bila v par 
minutah dva gola v našo korist.«

Se in še smo se pogovarjali o najrazličnejših problemih v nogo
metu, da je ura kar naenkrat že kazala 9 in sem se moral posloviti.

KAJ PRAVI O FAJONU TRENER PISEK
Se preden je prišel tov. Fajon k večerji, sem se precej dolgo __ 

zadržal v pogovoru s trenerjem Fiškom. Vprašal sem ga tudi, kaj misli 
o Fajonu in na splošno o moštvu »Odreda«.

»Fajon je silno nadarjen nogometaš. Je najbolj discipliniran, miren 
ih tovariški. Je izvrsten tehničar, posebno z glavo igra izvrstno. Svoje 
uspehe doseže v glavnem s tehničnim znanjem, nikoli se ne poslu
žuje telesne sile ali celo grobosti. Kot nogometaš je izredno soliden: 
kadi zelo malo, pije pa sploh ne. Star je 29 let in ima še \elike mož 
nosti napredka. Ni treningih in tekmah je skrajno marljiv, požrtvo
valen in resen. Se nikdar ga nisem slišal pritoževati se, pa ce je bil 
trening še tako oster ali poškodba na tekmi še tako huda. Na tečaju, 
ki ga je letos vodil zvezni trener Bročič, je veliko napredoval in ga je 
tov. Bročič zelo cenil. Kljub mu je pri srcu in igra vedno požrtvo
valno, tako da ga lahko dam vsem nogometašem za vzor.«

»Kar se tiče Odreda,« je nadaljeval tov. Pišek, »moram priznati, 
da ima velike izglede na uspeh v prihodnji sezoni, treba bo pa zimske 
mesece temeljito izkoristiti. Pomanjkljivosti so pa tiste, ki jih je na
vedel tov. Fajon: manjka požrtvovalnost, borbenost, ljubezen do kluba. 
Sedaj imamo vse ostale pogoje zasigurane. Ce bi nekdaj tako za 
nas skrbeli«, se je nasmehnil. »Spominjam se kot nogometaš bivšega 
SK Primorja, da smo imeli pred neko tekmo sestanek v »Montecarlu« 
v Tivoliju, ker nismo imeli toliko denarja, da bi se lahko šli pogovorit 
v kavarno Danes pa imamo vse na razpolago, zato je tembolj obžalo
vanja vredno zadržanje nekaterih poedincev, ki ne znajo ceniti ugod
nosti katere nudi vodstvo kluba igralcem. Vendar sem prepričan, da 
bodo’ z vzgojo in prepričevanjem starejših in mladih igralcev tudi te 
zapreke odstranjene.«

V
KLADIVIH : RUDAH 1:1 (1:1)

Celje, 1L dec Za konec sezone sta 
bo, danes v Celju pomerili moštvi Kla
di var j a in trboveljskega Rudarja, ki 
spadata trenutno med najboljši sloven
ski moštvi. Tako domačini kot gostje so 
nastopili v najmočnejši postavi. Toren 
pa je bil slab in.se igra ni mogla raz
vijati v oni meri, ki bi ustrezala

formi obeh moštev. Igra sama ie. bila 
lepa in prijateljska. Moštvi sta igrali 
požrtvovalno. Kljub borbenosti Rudarja 
ie Kladivar prikazal boljšo igro '.n Je 
hil večji del v premoči. Le odlični ob
rambi se ima Rudar zahvaliti, da ni 
odšel poražen z igrišča Sodil le Pressn- 
ger iz Celja Videmšek

tek 100 m.:
1. 12.5 Butin A.
2. 12.7 Šumak M. (MZ 49
3 12-8 Varmuža J. (Sp) 46
4. 12.8 Kolcdin S. (CZ) >9
5. 13.1 Seni jure M (ED 46
6 13.1 Rehar F. (KC) 48
7. 13.1 Petauer P (KC) 49*
8. 13.1 Rogič D (MZ) 49
9. 1J.2 Šandorič (Sp) 49
n 13 8 Posinek V. (KC) 46

M n ra n s M. (ZM) 46
Kolar P. (Sp) 43
Madjar .). (Sp) 48

2 Tek >00 m:
1 26.3 Butia A (MZ) 49
2 26.4 Begič D (MZ) 49
3. 27.1 Tuce M <VMt 49
4 27.2 Ivankovič (So) 48
5. 27.2 Cerar Z (EL) 49
G. 27.3 C amidi •' , (Spl 48
7. 27-3 Rehar F (KO 49
8. 27 7 Kolar P. (Spl 48
9 27.8 š-ntjur:- M (EI.i 47
0. 27.8 Dujmušič (SR) 48

j Tek 300 m:
1. 2:17-1 Tutte M (VMi 49
2 2:21.4 Štefnnnvjč (DP) 49
3. 2:25 2 Repovž M (KO) 48
4. 2:25 2 Rehar A (KC) 49
5. 2:26.2 Zadravec (MZ) 49
8. 2:27.2 Grabar H (KC) 4t>
7 . 2:27 3 Onnadi J (Sh) 47
8. 2:28.0 Safar V (DZ) 49
9. 2:29 fi Kok oteč Z (K C) 48
0 2:30? Sl;rtič A (UK) 46

(Ž^eset lušoslovansieih atletinj) od osvoboditve do danes
Pavlov«! S (P) 47 Tek 400 X 300 X 200 X 100 m: 3.51.5 ropr.- „ X. T « ? 1109 Sekulič M. (CZ) 49 HlfMMMftAII«!«. 9. 10.17.0 PaVlovrc a. _ „   i. 520 r«t*r

4. Tek 'O m — 
1,2.5 Po.inek V 
127 Madiar .1.

zapreke:
(KC) 40 
(Sp) 48

3. 12.9 Varmuža J.
4. 12 9 šeb B. '
5. 13.0 Knez I.
6. 13.4 Rehar F.
7. 13.4 Fevr
8. 13.5 Koledin S.
9. 13.6 Cinck .

10. 13.8 šentjuro M. 
Canadi J. 
Petauer P 
Mornvič

(Sp) 48 
(SV) 48 
(KC) 48 
(KC) 47 
(DP) 49 
(CZ) 49 

(MZ) 49 
(EL) 48 
(Sp) 48 
(KC) 49 
(DZ) 49

5. Skok v višino:

L 1.55 Knez I.
2. 1.47 Koledin b.
3. 1.46 Alltel M.
4. 1.46 Gradlšar D.
5. 1.46 Prosinek V.
6. 1.45 Radič O.
7. 1.45 .Teramaznvič
8. 1.43 Krizmanič
9. 1.42 Dnrotič 

10. 1.42 Sekulič M

« Skok v daljino:
V 5.67 Kol, din S.
2. 5.35 Majcen M
3. 5.34 Knez 1.
4 5.28 Šumak M.
5. 5,20 Varmuža J
6. 5.19 šeb B.
7. 5.13 šen tj ure M.
8. 5.01 šandnrkič
9. 4.96 DuitnušiS 

10 4.96 Tu ep M
7. Met krogle:

1 13 27 Radeja v! ieviČ M 
2. 12 24 Deržek S 
3 12.2? Kollnšel; N.
11- - !nček D 

l J.
-e Dj.

(KC) 49 
(CZ) 49 

(SNS) 47 
(KC) 48 
(KC) 49 
(ZB) 46 
(CZ) 47 
(DZ) 49 
(Sp) 47 

(MZl 47

(CZ) 49 
(KC) 49 
(KC) 49 
(MZ) 48 
(Sp) 46 
(SV) 49 
(EL) 47 
(Sn) 49 
(SR) 43 

(VM) 49

(CZ) 49 
(KO 4-‘ 
(EL) 40 
(El ) 48 
(CZ) 49 
(SV) 49

7. 11.09 Sekulič M..
8. 10.52 Feldi I.
9 10.52 Majcen M.

L0. 10.44 Tučan Z

8. Met diska:
1. 41.80 Matej J. .
2 37.95 Borovec Dl.
3. 37.14 Radosavljevič M.
4. 36.88 Nrferovič V.
5. 36-32 Medveš S.
6. 34.98 Oreškovič B.
7 .14.09 Kofol V.
8- 33.86 Sekulič M.
9. 33.06 Homoia 

10. 32.84 Sabo

9. Met kopja:
.1. 39.30 Radosavljevič M.
2. 38.06 Deržek S.
3.36.94 Kothišek N 
4- 35.65 Rehar F.
5. 85,48 Sekulič M.
S. 35.30 Madjar J 
7.34.00 Dtikiijč
8 33.19 Majcen M
9- 32.02 Puškarski

10. 31.88 To pol n ik M

KRATICE;
M Z = Mladost Zagreb. Sp = 

Spartak Subotica. CZ = Crvena 
zvezda Beograd, EL = Enotnost 
Ljubljana, KC = Kladivar Celje, 
7 M = Železničar Maribor. V M = 
Velož Mostar SR = Slaven Bo
rovo. DP ~ Diname Pančevo. DZ 
“ Dvt-in),,- Magreb UK — Udar
ni).; K a rln-uic SV ~ sl. dioda V a 
raVdln SNS. Sloga Novi Sad 
7B Železničar Rf-oorail. G 
Gorica Gorica. VS = Polet
Seni a. BT = Rmlačnost Titograd

(CZ) 49 
(SP) 48 
(KC) 49 
(DZ) 48

(CZ) 49 
(SV) 49 
(OZ) 49 

(MZ) 46 
(KC) 49 
(MZ) 47 

(O) 48 
(M Z) 47 
(PS) 49 
(PS) 49

(CZ) 49 
(K C) 47 
(EH) 49 
(KC) 47 
(MZ) 47 
(Sp) 48 
(RTi 49 
(KC) 48 
(MZ) 49 
(7.M) 46

Tablica ntnogobo§ev, 
štafet iti disc plm, v 

katerih se redko, 
tehmme

Tek 300 m:
1. 35.4 Račič M. (P) 48
2. 35.6 Sabolovič Z. (P 47
3 36.6 Rulič J. (Zgb) 48
4. 86.7 Kraljevič (MZ) 43
5. 36.8 Zupančič I (KC) 48

Tek 1000 m:
1.2:29.0 Cera j Z (P) <0
2. 2:29.8 Cnsič A. . (DP) 49
3. 2:33.0 Petrovič D. (CZ) 47
4 2:36.4 Oheršek J (EL) 47
5. 2:38.6 Ha.iek (Sp) 47

Tek 3000 m:

l. 8:31.2 Ce-raJ Z. (P) 49
' 2. 8:31.8 Šegedin P (P) 49

3. S:34 S Pavlovič S (P) 49
4. 8:38 4 Stefanovič DJ (P) 48
5 8:40.6 Mihalič F. (P) 49
6 Štritof (P) 49
7. 8:43.0 Ilič V „ (CZ) 49
8 8:50 0 Polovinn B (P) 48
9. Jovanovič (CZ) 49

10 8:51-4 Hane M (KC) 49

Tek 3000 m — zapreke;
I 9:06.2 šegedin P (P) 49
,) n.e, 9 Stefanovič D: (P) I?
s oHo r„,z (P) 49
v 9-55 0 št ril el (P) 49
C Jovanovič (CZ) 49
r. in ii6 6 R.rii' P. (P) 47

- p: m ;> Kolnik 1 (M7.1 VI
tt in-14.2 Ruli<?mflTio\' fV) 19

9. 10:17.0 Pavlovič S. (P) 47
10. 10:24-0 Doršič (DZ) 48

Tek 4 X 100 m:
1.41.7 FLRJ 49
2. 42.0 Partizan 49
3 42.8 Crvena zvezda Bgd 49
4. 43.4 repr Beograda 48
5. 43.6 repr. Zagreba 47

Tek 4 X 400 ms
1 3:18.6 Partizan Beograd 49
2. 3:20.0 FLRJ 49
3- 3:23.4 repr. Beograda 47
4. 3:23.8 Crvena zvezda Bgd 49
5. 3:25.8 repr Slovenije 48

Tek 4 X 200 m:
l. 1:28.3 Partizan Bgd 49
2- 1:29.3 Crvena zvezda Bgd 49
3. 1:30,2 Mladost Bgd 40
4. 1:35.7 DIF * 49
5 1:35.8 Spartak Snb. 49

Tek 4 X 800 m:
1. 7:57.0 Partizan Bgd 49
2. 8:03.5 Kladivar Celje 40
3. 8:03.6 Crvpna zvezda Bgd 49
4 8-.15-9 Mladost Zagreb 49
5. 8:16.5 Spartak Snb. 49

Tek 4 X 1500 m:
1. 16:27.0 Partizan Bgd 49
2. 16:34.7 Partizan IT. 40
3.16:4i-9 Crvena zvezda Bgd 40
4 17:18.8 Mladost Zagreb .49
", 17-27 4 Zagreb - 7,agreb 49

Tek 800 X 400 x 20(1 x 100 m:
I. 3:-’0 2 Partizan Bgd 4S
2 3:22 2 FLRJ 47
3 3:-i;l 4 Crvena zvezda Bgd 49
4. 3 24 9 Zagreb, Zagreb 49
5 3:25.9 Mladost Zagreb 49

Tek 400 X 300 X 200 X 100 m:
1. Partizan Beograd 1:59-3 

Tek 42-195 mt — maraton
1. 2:47.02,0 Krajcar Frane (Zgb) 48
2. 2:47.22.0 Krajnc, R. (KC) 48
3. 2:47.22.09, 21 ržO j0.eniatxrdg

3. 2:57.07.0 Rosane L.
4 . 3:04.03-0 Posenja.lt
5. 3:08-51,0 Kovačič J.
6. 3:09.17,0 Glogonjae
7. 3:14.06,0 Mnčič
8. 3:21.11.0 Vidovič
9. .3:24.30.0 Nenadič 

10. 3:42.02,0 Kostumi
Tek 3 X 106 m: 

l. 7:47.4 Partizan Bgd 
Petpboji

1. 3.105 t Rebula O.
2. 3.0731 Urbič M.

Oesetohoj:
1. 6.547 MarčeUa D.
2 6.526 Rebula O.
3. 6.201 Markovič B.
4. 5.732 Vanič M.
5. 5.428 Šubelj F.
6. f 426 Bulič S.
7. 5.375 Milovanovič
8. 5.309 Špan J.
9 5.173 Damjanovič D. 

|0. 5.104 Zagorc L. 
ŽENSKE: Tek Mm:

1. 7.9 Rutin A
2. 8 0 Varmuža J.
3 8 0 Koledin S, 
t 8.0 Šumak M
5 8.1 Rehar F

Tek IX 100 m:
1 40 5 FLRJ 
3 50 6 Mladost Zgb

(CZ) 48 
(Zgb) 48 
(EL) 48 
(CZ) 43 

(Zgb) 48 
(Zgb) 48 
(CZ) 48 
(PS) 48

(P) 48
(MZ) 47

(MZ) 49 
' (P) 49

(P) 49 
(Zgb) 47 

(F. D 49 
(CZ) 49 

(P) 49 
(EL) 48 

(DIF) 49 
(KC) 49

(K C) 47 
(Sn) 46 
(CZ) 49 

(M Z) 49 
(KC) 48

49
48 1
ao I

3. 51.5 repr. Hrvatske
4. 52.0 repr Slovenije
5. 52.1 Kladivar Celje

Tek 4 X 200 m:
1. 1:48.3 Mladost Zagreb
2. 1:51.1 Crvena zvezda Bgd
3. 1:52 2 Kladivar Celje

Tčk 3 X 800 m:
1. 7:41.0 Enotnost Ljubljana 
2 7:52.2 Kladivar Celje

Tek 200 m — zapreke:
1. 25.1 Srp E. . (MZ) 49
2. 25.3 Zupančič 1 (KC) 49
3. 25 8 Zurkovič D. (Sp) 49

Troboj — šene:
1. 5.078 Knez I
2. 2.072 Šumak M

49
49
49

49
49

3 1.960 Sekulič M
4. 1.931 Deržek S.
5. 1.922 Majcen M
6. 1.595 Rehar F.
7. 1.555 Radosavljevič
8. 1.543 Muraus M.
9. 1.468 Gradlšar D. 

10. 1.415 Tučan Z.

PetohoJ:
1. 3.312 Radosavljevič
2. 31168 Knez T.
3. s.051 Sekulič M
4 3.048 Koledin S.
5 3.020 Deržek S
6. 2.844 Rehar F.
7. 2.817 Majcen M
8. 2 684 Sentjnre M.
9. 2.545 Tučan Z

10 2 509 prihovšek A

(KC) 49 
(MZ) 49 
(MZ) 47 
(K C) 47 
(KC) 49 
(KC) 47 
(BV) 47 
(ZM) 47 
(IvC) 49 
(DZ) 47

(CZ) 49 
(KC) 49 
(CZ) 49 
(CZ) 49 
(KO 46 
(KC) 48 
(KC) 48 
(Pt) 46- 

(DZ) 47 
(EL) 46



(Nadaljevanje s 1. strani)
ki bi jih bil moral prisoditi v našo 
korist.

2:2
V drugem polčasu je postala igra 

še živahnejša. Obe rpoštvi sta se za
vedali, da mora v tem delu igre pasti 
odločitev. Z ene in druge strani so se 
nenehno vrstili napadi, mnogo se je 
streljalo na gol, toda naši so bili ofen- 
zivnejši. Firm je bil večkrat v ugod
nem položaju, da bi povišal rezultat, 
toda odlična francoska obramba je to 
onemogočala. V 11. minuti drugega 
polčasa je nastala gneča pred vrati 
Francozov. Mitič je ostro streljal na 
gol, toda sodnik Galeati je preprečil, 
da bi se ta situacija realizirala ter je 
dosodil offside. V naslednjih minutah 
so bili Mitič, Čajkovski in Bobek po
gosto pred golom Ibrira. Posebno na
pet trenutek je bil v 16. minuti, ko so 
Bobek, Mitič in Firm po zelo. lepi 
kombinaciji podali žogo' Mihailoviču, 
ta pa jo je zopet izgubil. To je bila 
ena najbolj ugodnih priložnosti za do
sego gola. Dve minuti pozneje se je 
oster strel Čajkovskega II. odbil od 
prečke. Ves drugi polčas je obeleže
vala ostra ofenziva Jugoslovanov, ki 
so pogosto streljali na gol Francozov. 
Sele v 36. minuti, ko je Mrkušič odbil 
žogo $ kot, je prišlo do spremembe. 
Desno krilo- francoske reprezentance 
Walter je streljal kot. Žogo je prev
zel Luciano in dosegel vodilni gol za 
Francoze.

2:1!
Takoj za tem se je ponovil položaj 

lz prvega polčasa. Po dveh minutah' 
je Mihajlovič iz enajstmetrovke ize
načil na 2:2. Sodnik je prisodil kazen
ski strel zaradi faula. Kp je Čajkovski 
II. prodrl pred francoska vrata, ga je 
francoski igralec Frey tri metre pred 
golom podrl na tla. Do konca tekme 
sta si obe moštvi prizadevali, da bi 
odločili tekmo v svojo korist. Razbur
ljivi trenutki so se vrstili drug za dru
gim, toda tekma se je v regularnem 
času končala neodločeno 2:2.

ODLOČITEV SELE V PODALJŠKU 
2 KRAT 15 MINUT

Ker se je tekma v regularnem času 
končala neodločeno, je bila po pra
vilih podaljšana za dvakrat po 15. mi
nut. V prvem delu podaljška so bili 
Francozi nekaj časa v premoči, ker 
so igrali ofenzivnejše od naših, v dru
gem delu podaljška pa so Jugoslovani 
ponovno prevzeli iniciativo in tudi 
dosegli zmago. V šesti minuti drugega 
podaljška je Čajkovski II. po levem

krilu prodrl pred vrata Francozov in 
iz zelo težavnega položaja dosegel 
zmagoviti gol.

SODNIK JE BIL NEOBJEKIVEN

Značilnost telgme v regularnem času 
je bila naslednja: Naši igralci so se 
odlikovali po borbenosti in prizadev
nosti ter so bili ves čas v znatni pre
moči na terenu, toda pogosto so pre
več zadrževali žogo. Francoski igralci 
so igrali precej ostro, o čemer priča 
tudi veliko število prisojenih prostih 
strelov, morda najštevilnejših v tek
mah takega pomena. Sodnik pa je 
oškodoval našo reprezentanco z napa
kami, kar se na noben način ne bi 
smelo dogajati na tako pomembni tek
mi, zlasti pa ne tako renomiranemu 
sodniku kot je Galeati.

Obžffil zbor SŠD 
Proletarec is Zagorja 

§e tsgBtovSl nedela¥tt@st 
odbora -

Dne 4. decembra 1949 je bil ob 9 
uri dopoldan v fizkultumem domu 
redni letni občni zbor SSD Froleterca 
ob navzočnosti 54 članov. Tovariš 
Jerič, tajnik društva, je pozdravil nav
zoče ter otvoril občni zbor. Po uvod
nem govoru tov. Zupana so sledila po
ročila, blagajnika ter referentov raz
deljeno po panogah. Najbolj pestra 
poročila o delovanju je podal tov. 
Hauptman Jože, referent za smučanje 
ter tov. Prosen Franc, referent za ko
lesarstvo. Tajniška poročila so bila 
zelo klaverna in so vsebovala nekako 
opravičilo za sploš. neaktivnost uprav
nega odbora SSD Proletarca. Poročila 
referenta za nogomet sploh niso bila 
podana, kajti načelnik nogometne sek
cije je odpovedal takoj po zadnjem 
občnem zboru. Isto so bila klaverna 
ostala poročila. Kaj je bilo temu vzrok 
se je pokazalo pri diskusiji.

Predsednik SSD Proletarec je bil 
vse leto le enkrat na seji, referenti 
niso prihajali na seje.

Po končani diskusiji so bili izvoljeni 
v nov upravni odbor: za predsednika 
tov. Franc Jevšnik tajnik tov. Rudi 
Polšak, blagajnik tov. Joža Merva, in 
ekonom tov. Lojze Guzelj.

Po volitvah je predlagal občni zbor 
plan, ki je bil soglasno sprejet, ter ob
veznosti, ki vsebujejo, da se bodo vsi 
športniki vključili v telovadbo ter 
začeli tekmovati za fizkulturni znak.

Protestni mišm& fizkuMumsk&v
(Nadaljevanje s 1. strani.)

dinl in pionirjem, da postanejo čim 
sposobnejši graditelji socializma in 
budni čuvarji naše neodvisnosti; po
leg tega. pa naš« športne panoge kva
litetno dvigati in tako prispevati k 
skupni moči vsega jugoslovanskega 
športa, ki že danes uživa visok svetov
ni renome

Tako kakor vsi naši delovni ljudje, 
so tudi fizkulturniki in športniki Ti. 
tove Jugoslavije obsodili klevetniško 
kampanjo Intormbiroja na splošno, 
diskriminacijske postopke lizfculturnih 
organizacij Sovjetske zveze in držav 
ljudske demokracije pa še posebej. 
Tudi naš fizkulturni pokret se je str. 
nil okrog naše Partije in njenega vod
stva, kot odgovor na irtformbirojev- 
skb gonjo pa dosegel uspeh za uspe
hom. In točno, doba od resolucije In
tormbiroja do danes je izpolnjena s 
posebnimi mednarodnimi uspehi na 
športnem polju. Naša strelska ekipa, 
v kateri so bili tudi trije Slovenci, je 
na. nedavno prirejenem prvenstvu sve
ta dosegla najboljši uspeh v zgodo
vini jugoslovanskga strelstva, v stre
ljanju z vojaško puško pa osvojila 
drugo mesto. Velik kvalitetni razvoj 
je napravila naša atletika, saj se je 
naša državna ekipa z letošnjimi zma. 
gami nad Avstrijo. Bolgarijo in Švico 
uvrstila, med najboljše v Evropi. Tudi 
naši nogometaši so s svo-jimi uspehi v 
zadnjih letih dvinili ugled naše domo
vine. Večji uspehi so bili doseženi še 
v plavanju, boksu, namiznem tenisu, 
rokometu in vseh ostalih panogah. 
Uspehi naših športnikov doma in v 
inozemstvu so še bolj dvignili ugled 
Titove Jugoslavije v svetu, istočasno 
pa. govore o hitrem kvalitetnem napre
dovanju naših športnikov.

V zadnjem letu se j.e fizkulturni po
kret v Sloveniji znatno razširil In do
segel v tem pogledu znatne uspehe. 
Po navodilih IX. kongresa FISAJ-a 
smo v okviru Fizkulturne zveze Slo. 
venije ustanovili Telovadno, Planinsko 
in Strelsko zvezo za omasovljenje 
športov pa 11 športnih zvez. Danes 
obstoja v Sloveniji 237 telovadnih dru. 
štev s 32249 člani in pripadniki, 52 
športr.h društev' s 441 klubi in sek
cijami, v katerih se aktivno udejstvu
je z raznimi športnimi panogami 14 
tisoč 449 članov, dalje imamo 44 pl a. 
n inskih društev s 32.834 planinci, 195 
alpinisti in 374 pripadniki. naše strel- 
atvo pa ima 347 družin s 16.000 člani. 
To pomeni, da imamo danes 1096 osnov
nih fizkulturnih organizacij s 96.074 
člani. Velik številčni porast naše or. 
ganizacije je vplival na izvedbo le
tošnjih množičnih prireditev. V spomla
danskem krosu je sodelovalo 106.881, 
v jesenskem pa po nepopolnih podat
kih 84.000 tekmovalcev. Naše najve
ličastnejše prireditre ^Titove štafete« 
se je udeležilo 41.215 tekačev in

spremljevalcev, ki so pretekli 4170 km 
dolgo progo.

Take uspehe na fizkultumem polju, 
pa naj si bo 'v pogledu množičnosti 
ali pri dvigu kvalitete, je mogoče do. 
seči le tam, kjer se oblast nahaja v 
rokah ljudstva, kjer Partija in oblast 
vsestransko podpirata razvoj fizične 
kulture, kjer se gradi socializem in 
ustvarja potrebna materialna baza. 
Zato vsak naš uspeh v svetu vedno 
znova potrjuje resnico o naši družbe, 
ni stvarnosti, zato je vsak naš uspeh 
vedno nov udarec po lažeh in kleve
tah, ki jih širi Informbiro o naši so
cialistični . domovini. Diskriminacijski 
in sovražni izpadi od strani partij
skih. državnih, pa tudi fizkulturnih 
vodstev držav Intormbiroja nas ne 
morejo ustaviti, nasprotno še bolj se 
bomo strnili okrog naše Partije in se 
še bolj zagrizli v naši borbi za iz
gradnjo sodializma, mi fizkulturniki 
pa še posebej, za širok razmah fiz. 
kulturnega pokreta. Ko protestiramo 
proti diskriminacijskim postopkom pro
ti našemu državnemu in partijskemu 
vodstvu, se zavedamo tudi svojih od
govornih nalog. Se bolj kakor kdaj
koli moramo danes povsod razvijati 
ustvarjalni polet in udarništvo pri na
ših ljudeh, dvigati njih fizično sposob. 
nost in zdravje, saj je to naš veliki 
dolg do izgradnje socializma in obram
be naše neodvisnosti. Zato moramo 
delati na tem, da še bolj razširimo nar 
še vrste, kar je tudi osnovni pogoj za 
naše še večje športne uspehe, s kate
rimi bomo še bolj proslavili - našo 
socialistično domovino.«

Po govoru tov. Jurančiča se je raz
vila živahna diskusija v kateri so so
delovali tovariši Maležič, Furlanič, 
Gnidovec, Pelicon, Sentjurc in Tom
šič. Diskutanti so, razpravljali o pra
škem zletu, pomoči naše Partije fiz
kulturni organizaciji itd. Ob zaključku 
se je priglasil k diskusiji predsednik 
Komiteja za fizkulturo pri vladi LRS 
tov. Dougan, ki . je orisal zakulisno 
borbo,' katera . se je odvijala lani na 
športnih konferencah v Oslu in Bu
dimpešti.

Pred zaključkom protestnega zboro
vanja so navzoči ob viharnem odobra
vanju odposlali Centralnemu komitetu 
KPJ in tovarišu Titu pozdravno reso
lucijo in brzpjavki sekretarju CK KPS 
tov. Mihi Marinku ter Centralnemu 
odboru FISAJ-a, nakar so se začeli 
navzoči razhajati proti svojim domo
vom, polni novega elana* za še bolj 
vztrajno in požrtvovalno delo v fiz- 
kulturi.

Občni zbor nogometnega 
kluba SŠD Silmlivar 

(Celje)
V prisotnosti zastopnikov JA, NZS ter 

upravnega odbora SŠD Klaflivarja je bil 
v torek 6. decembra prvi redni občni 
zboir nogometnega kluba SŠD Kladivarja.

Iz poročila sekretarja je bilo razvid
no, da je odbor^pri svojem delu naletel 
na razne težkoce. taiko od strani, neka
terih nedelavnih odbornikov kot od ak
tivnih nogometašev. Kljub tem zaprekam 
je o-db.or v glavnem izvršil vs.e obvez
nosti, dvignil kvaliteto nogometa v Celju 
ter izvlekel nogometna moštva iz krize, 
v kateri ie celjski nogomet dielno po 
krivdi NZS, delno po lastni, padel tako 
nizko. Najbolj agilno v odigranih te
kmah ie bilo ligino moštvo, ki Jo utr
pelo v pomladanskem delu slovenskega 
prvenstva precej porazov, pa se je na 
koncu sezone zelo popravilo in beležilo 
lepe zmage nad renomiranimi slovenski, 
mi ligaš-i. Pohvale vredno je mladinsko 
moštvo, ki je poleg vzorne disciplinira
nosti uspešno odigralo 'tekme za vstop 
v, mladinsko'slovensko ligo ter se plasi
ralo med najboljša mladinska moštva 
Slovenije. Poleg tega so mladinci aktiv
ni tudi na polju telovadbe, kjer se redno 
uveljavljajo v telovadnem društvu, v 
katerem bodo nastopili kot kompletno 
nogometno moštvo v telovadni akade
miji- Treningi so bili s strani igralcev 
liginega moštva ter drugega mdštva sla
bo obiskani, mladina jo bila v tem po
gledu aktivnejša. Breme dola odbora je 
viselo le na nekaterih odbornikih, ki so 
doprinesli levji delež k uspehom nogo
metnega kluba.

V diskusiji so se oglasili zastopniki NZS
tov. Završnik, ki je med drugim požara- 
vHl občni zib or, zatem predsednik bSL) 
Kladivarja tov. Jug ter ostali igralci. 
Po končani debati je bil izvoljen po 
razrčšniti starčga novi odbor in podano 
poročilo o planu dela za leto 1950, kjer 
je nogometni klub napovedal tekmova
nje v nekdterih točkah . nogometnemu
klubu SŠD Rudarju iz Trbovelj. V dis
kusiji sta bili prečitani dve. resoluci*, 
ki sta bil sogl-ašno sprejeti.

Poročilo blagajnika je pokazalo, da 
je odbor kljub težkemu gospodarskemu 
stanju vodil izredno previdno finančno 
politiko in se ni zadolževal. Klub bi bil 
nujno potreben večjih dotacij za na
bavo rekvizitov ter investicij za 
vilo propadajočega športnega igrišča 
Glazije. Božo Videmsek

USTANOVNA SKUPŠČINA
ROKOMETNE ZVEZE SLOVENIJE
Ljubljana, 11. decembra. Tudi rokomet 

je prebrodil začetne težave v Sloveniji. 
Do danes nismo imeli priložnosti, da 
bi se ta športna panoga razvijala tako, 
kakor ostale- Za to igro ni bilo niti 
zanimanja, niti ni bilo vodstva, ki bi 
znalo organizirati rokometno moštvo, 
kakor so ga že prej imeli Hrvatje. Ta 
šo pred kratkim nepoznana igra je prav 
v zadnjem času zajela velik krog slo
venske mladine, ki jo je vzljubila. in 
začela gojiti. Da bi ta igra, ki je hitra 
in kombinacij polna še uspešneje prodi
rala v vrste naše šolske delavske ln 
kmečke mladine, je bila ustanovljena 
samostojna Rokometna zveza Slovenije. 
Delegati so na ustanovni skupščini pre
gledali dosedanje delo pri razvoju te 
športne panoge, kritično pretresali na
pake in povzeli dobre strani, dosedanje
ga dela. Za pritegnitev novega števila 
mladine v vrste rokometašev, za izbolj
šanje kvalitete tekmovalcev, in za čvr
sto sodelovanje s telovadnimi društvi v 
bodočem letu, so delegati sprejeli točen 
načrt dola za leto 1950. Na tej ustanov
ni skupščini so sklenili, da mora roko
met postati priljubljena igra v vseh 
mestih, kjer dela in živi mladina, dalje 
mora tvoriti sestavne dele pri urah 
splošno telesne vzgoje.

Izvoljen je bil odbor novoosnovane 
Rokometne zveze Slovenije, čigar pred
sednik je tov Žorž, sekretar pa Devič
nik Andrej. Na tej skupščini sta bili 
poslani pozdravni resoluciji CK KPS in 
glavnemu odboru Fizkulturne zveze Ju
goslavije.

Gregorčič : železničar
(Kranj) 5:4

Kranj, 4. dec. V odločilnem dvoboju 
za vstop v finale sta se včeraj srečala 
v Kranju domači železničar in Gre- 

i gorčic z Jesenic.
Rezultati: Rebolj (ž) : Jeram (G)

0:2, Grama,tčikov (ž) : Korbar (G)
2:0, Štru,rabelj (G) : Ahačič (ž) 2:0, 
Gramatčikov (ž) : Jeram (G) 2:1,
Štrumbelj (G) : Rebolj (Ž) 2:0, Aha
čič (ž) : Korbar (G) 2:0, Gra-mat-
čikov (ž) : štrumbelj (G) 2:0, Ahačič 
(ž) : Jeram (G) 2 :0. Posebno razbur
ljiva je bila odločilna igra, v kateri 
je Korbar (G) premagal Rebolja (ž)
2:1 in s tem zagotovil Gregorčiču 
vstop v . finale. Dvoboju je prisostvo
valo sorazmerno veliko število gledal
cev. Gramatčikov.

NOGOMETNA PRVENSTVA 
EVROPSKIH DRŽAV

AVSTRIJA. —' Zadnje 13. kolo je. 
senskega dela prvenstva: Wacker — 
Austrla 1:2. Wienna — 'Oberlaa 3 :2, 
Admira — FAC 2:1, Sportklub — Ra. 
pid 0 :3, Vorvvarts Steyer — FC Wien 
2 :1, Slovan — Gloggnitz 5 :2. Do kon
ca prvenstva bo še ena zaostala tekma 
Rapid — Sturm. Začetni vrstni red je 
tale: Austria 21 točk, Vienna 18. Ra
pid, Wien 17 itd.

BELGIJA. — 12. kolo: Antrverp — 
Stade Louvain 2:2, FC Brugeois — 
La Gantoise 0 :1, SC Charlerol — FC 
Liegeois 1:1, Lyra — Beer.schot 1:4, 
Tilleur — FC Malinois 2:2, Berdhem 
—. Standart 3:1, SC Anderlepht — 
01ympic (Charlerol) 0:1, Racing (Ma
linois) — Racing (Bruxelles) 4:2. — 
Vodi Anderlecht in Berchem ,20 točk 
itd.

IT ALI A. — 15 kolo: Atalanta — P a, 
lermo 3:0, Bari — Pro Patria 1:1, 
Bologna — Milano 0:1, Inter — To. 
rino 2:0, JuvOntus — Roma 3:0, LA- 
zio — Fiorentina 1:1, Lucchese — Pa
dca 6:3, Nova ra — Como 1:1, Samp- 
dpria — TrieStina 3:1, Venezia — G er 
noa 3:1. Vodi Juventus s 28 točkami, 
Milano 22, Inter 20. Padna 19 točk 
itd.

V grško - rimski rokoborbi je Češko- 
sslovaška premagala Pojsko v Katovi
cah s 5:3

V ZSSR s je začelo prvenstvo v ho
keju na ledu. V prvi tekmi je lansko
letni prvak CDKA premagal moskov
skega S-partaka s 3:2 (1:1, 0:1, 2.:0).

Na plavalnem tekmovanju v Monako- 
vem je Herbert Klein postavil nov ev
ropski rekord v prsnem plavanju na 
200 m 2:35.3. Dosedanji rekord je imel 
Francoz Nakache 2:36.8. Ob tej prilož
nosti je Šved Rothman postavil nov 
švedski rekord na tej progi 2:42.0.

Na švedskem so šele nedavno začeli 
igrati košarko V pirvi mednarodni tek
mi je Finska premagala Švedsko s 65:26.

V Springfieldu je Kramer ponovno 
premagal Gonzalesa z 8:6, 1:6, 6:2, in s 
tem povišal število Svojih zmag na 17:3. 
Seguro in Gonzalesa 6:4, 6:3.

Smučarske tekme rudarjev 
na Smrekovcu

V nedeljo, dne 4. decembra je iz
vedla smučarska sekcija telovadnega 
društva Žerjav kljub pomanjkanju 
snega smučarske tekme v veleslalomu 
na Smrekovcu.

Proga je vodila iz vrha Rome v dol
žini 600 m — z višinsko razliko 170 
ter je zahtevalo od tekmovalca precej 
znanja.

Rezultati: 1. Mešel Stefan 1:48.0. 2. 
Ravlam Franc 1:51.0, 3. Medved Alojz 
1:52.0.

Mladinci: 1. in 2. mesto si delita 
Cernovšek Vili in Kočan Maks v času 
1.52, 3. Pikalo Stefan 1.55. Od pionir
jev ja zasedel 1. mesto Keršner Anton 
v času 2.26, od članic je zasedla prvo 
mesto Vodovnik Ančka v času 2.34 
sekund na isti progi.

Najboljši čas dneva v enem teku je 
dosegel Vodovnik Ivan v času 0.53.

HOCHEV NA DRSALKAH 

»Istra« (Pulj) : Železničar 
(N. Gorica) 4:3

V sredo, dne 30. 'nov. je bila v Pu
lju v počastitev 29. novembra prija
teljska tekma v hocheyu na drsalkah 
med domačim moštvom »Istri« in Že
lezničarjem iz Nove Gorice, ki je izgu
bil tekmo proti Istri s 4:3.

l
METALAC : GIRONDINE 2:1

Beograjsko nogometno moštvo Meta- 
lac, ki je pred dnevi odpotovalo v Fran
cijo, je včeraj odigralo- v Bordeauxu 
prvo tekmo. Beograjčana so se pomerili 
s klubom prve francoske lige Bordeaus 
Girondine, katero so po lepi igri pre
magali z rezultatom 2:1.

*Baro&ajte se $aa P@!e4!

KVALIFIKACIJSKE TEKME ZA VSTOP V SLOVENSKO LIGO 
NA ČELU LESTVI CE JE GREGORČIČ 

Nogometne tekme za vstop v slovensko lige še niso končane. Preostalo 
je še 13 tekem, večinoma odloženih. N e računajoč tekmo Proletarec — Milič
nik, kakor tudi tekmo Ločan 
lestvica naslednja:

1. Gregorčič (Jesenice)
2. Proletarec (Zagorje)
3. Drava (Ptuj)
4. Bratstvo (Hrastnik)
5. Miličnik (Ljubljana)
6. Branik (Solkan)
7. Tekstilec (Tržič)
8. Prešereu (Lesce)
9. Ločan (Škofja Loka)

13 9 2 2, 20 '41:18
n 7 4 0 18 37:15
13 8 2 3 18 30:17
15 7 3 5 17 55:40
11 8 0 3 16 46:16
12 5 1 6 11 27:31
15 5 1 9 11 26:48
13 1 1 11 3 9:59
13 1 0 12 2 16:43

Branik, ki bo ponovno odigrana — je

( 6)
( 4)
( 8)
(13)
( 6)
(13)
(19)
(23)
(24)

Za prvo mesto ima največ izeledOv Proletarec (Zagorje), dočim se bodo 
za drugo mesto borili Gregorčič (Jesenice), Drava (Ptuj) in Miličnik (Ljub
ljana). Preostale so še tekme: Ločan — Branik, Ločah — Miličnik, Ločan 
— Gregorčič, Drava — Gregorčič. Miličnik — Branik, Milični — Gregor
čič, Miličnik — Proletarec, Prešeren — Branik, Prešeren — Brastvo. Teksti- 
Proletarec — Branik in Proletarec —lea — Drava, Proletarec — Drava. 
Prešeren. , w

FIZKULTURNA ZVEZA SLOVENIJE
obvešča vsa v poštev prihajajoča pod
jetja, da ne bo prevzela nobene od
govornosti in obveze za poravnavo ra
čunov materiala in storitev, ki bi bile 
izvršene brez njene naročilnice.

* mednarodne
E VESTI]

par Kramer-Parker pa s.u .___ ,-gaia
Seguro in Gonzles 6:4, 6:3.

švedisikia nogometna zveza je zahteva
la od italijanske nogometne zveze, da 
ji za rep.rezemta.nti.vna srečanja da na 
razpolago vse njihove igralce, ki. na
stopajo v raznih italijanskih klubih. 
Gire za brata Nordhala, od katerih Ber
ti! igra v »Atlanti«, Guminar pa v Mi
lanu. V zadnjem času igra še Krnit v 
»Bologni«: Bengtsson, ki igra v »Tori
nu« ter Liedholm in Green, ki sta pri 
»Milanu«. Ker so Italijani zavrnili pro
šnjo Švedov, so vso zadevo predložili 
na FIFA, ki bo, izgleda, ugodno rešila 
prošnjo Švedov.

Helsingborg je na svoji turneji od
igral v Kalkuti dve nogometni tekmi- 
Srečanje z »Mohan Badan« se je konča
lo 0:0. medtem ko ie bila reprezentanca 
Kalkute premagana z 0:2

V Španiji gostuje zbrano nogometno 
moštvo iz Mehike, ki je prav za prav 
državna reprezentanca. V prvem sre
čanju v Madridu je »Real Madrid« pre
magal Mehiko s 7:1.

V Atenah je nogometna reprezentanca 
Grčije premagala Sirijo z 2:0.

V Nemčiji bodo prihodnje leto kole
sarske dirko »Okoli Nemčije«. Dolžina 
vseh prog znaša 3850 km.

Kanadska hokejska ekipa HulI Volant, 
ki gostuje v Švici je premagala »Ziir- 
cher SC s 6:3, nato reprezentanco Švice 
5:2, (1:0, 0:1, 4:1), v New Chatelu pa so 
premagali Young Sprinters s 6:2.

Švedsko nogomteno moštvo AIK iz 
Stockholma, ki gostuje v Angliji, je 
odigralo tretjo tekmo proti vodečemu 
Liverpoolu in . izgubilo z 2:4 (1:0)

V Stockholmu sta pretekli petek 
igrali hokejski reprezentanci Češko
slovaške in švedske. Zmagala, je Ce. 
škoslovaška z rzultatom 5:3, (10:0. 1:2 
škoslovaška z .rezultatom '5:5 (1:0, 
1 :2. 3 :1). Za CSR so dali goIe Trousi- 
lek, Konopasek, Rozimak, Stock in 
Hayni. Za švedsko Jahansson 2 in 
Nurfnela.

Nemški plavalec Klein je včeraj v 
Heidelsbergu ponovno zboljšal evrop
ski rekord na 200 m prsno. Progo je 
preplaval v 2:34,5 minute.

Toulouse $ Metals® as®
Metalac je danes odigral drugo tek

mo v Franciji in sicer v Toulousu z 
istoimenskim klubom, ki je trenutno 
na drugem mestu prvenstvene lestvi
ce. Zmagali so Francozi z rezulta
tom 2:0.

jeaggosloviaiasEidla atletov
p© ©sv®b©dltva

15. MET DISKA:
1. 51.61 Žerjal D. (P)
2. 46.03 Miiller J. (EL)
3. 43.77 Krnjajič (SNS)
4. 43.76 Marčelja D. (MZ)
5. 43.00 Krivokapič (CZ)
6. 42.52 Rebula O. (P)
7. 41.74 Ivekovič R. (DZ)
8. 41.50 Ridanovič I. (CZ)
9. 41.32 Golc E. (KC)

10. 41.24 Soič (MZ)
16. MET KOPJA:

1. 70.86 Vujačič M. (P)
2. 65.25 Vujačič D. (P)
3. 64.73 Dangubič B. (SB)
4. 64.30 Urbič M. (MZ)
5. 61.37 Marčelja D. (MZ)
6. 60.85 Belec A. (Zgb)
7. 59.73 Miloš I. (Zgb)
8. 55.70 Janderlič* (P)
9. 54.08 Rebula O. (P)

10. 53.66 Milovanovič (CZ)
17. MET KLADIVA:

1. 56.83 Gubijan I. (P)
2. 50.40 Berec (P)
3. 50.40 Galin R. (MZ)
4. 47.00 Lackovič K. (MZ)
5. 45.85 Žerjal D. (P)
6. 44.80 Kneževič (P)
7. 43.37 Radič (DP)
8. 43.11 Laksar Dj. (PO)
9. 43.07 Superina (Zgb)

10. 42.37 Kovač (Sp)
Kratice: Zgb = Zagreb,Zagreb, CZ

= Crvena zvezda — Beograd, P,= 
CDJA Partizan —- Beograd, MZ = Mla
dost Zagreb, JZ = Jedinstvo Zemun, 
KC = Kladivar Celje, Sp = Spartak 
Subotica, DP = Dinamo Pančevo, V = 
Vardar Skoplje, EL = Enotnost Ljub
ljana, DZ = Dinamo Zagreb, BT = 
Budučnost Titograd, SNS" = Sloga No
vi Sad, ZB = Železničar Beograd, 
SV = Sloboda Varaždin, DIF = Drž. 
institut za fizkulturo Beograd, PS = 
Polet Sombor, SB = Slaven Borovo, 
PO = Proleter Osijek.
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Tisk Tiskarne »Slovenskega poročevalca« v Ljubljani — Odgovorni urednik 
(gor Prešeren — Uredništvo ln uprava: Ljubljana, Tabor — Telefon 33-85 

ob nedeljah Dopoldne 55-22 do 26 Čekovni račun uprave št 8-90603-6

SRBIJA
BEOGRAD. Prvemu plenumu Košarka

ške zveze Jugoslavije je prisostvovalo 
40 delegatov republiških zvez in. odborov 
za košarko in delegatov društev zvezne 
lige. ... ,Iz- referata podpredsednika zveze _ tov- 
Smoljana kakor tudi z žive diskusije se 
je videla nezadostna koordinacija _ KZ J 
z republiškimi zvezami in odbori. Neza
dostna je bila delavnost zbora sodnikov. 
Na plenumu je bilo odločeno, da bo 
prvenstvo mladincev v Beogradu, prven
stvo mladink na Reki, prvenstvo članic 
v Beogradu in prvenstvo članov v 
Skoplju.

BEOGRAD. Upravni odbor nogometne 
zveze Srbije je na zadnji seji odločil, 
da na mesto Napredka (Krusevae), Di
nama (Pančevo) in Proleter j a (Z-renja- 
roin), ki so postali člani II. in III. 
Zvezne lige, uvrsti v srbsko. ligo Ead- 
nilčlki (Kragujevac); Radnički (Obreno- 
vac) in Miiicionar (Beograd). Izpopol
nitev srbske lige je bila na osnovi plas- 
mana. ki so ga dosegla društva v kvali
fikacijskih tekmah za vstop v Srbsko

11 BEOGRAD. V drugem polfinalnem tek. 
movanju za ekipno državno prvenstvo v 
sablanju je bila v Beogradu tekma med 
ekipama Srbije in Bosne in Hercego
vine. V floretu za članice jo Slavij a 
(Beograd) premagala Bosno (Sarajevo) 
z 9:7, v floretu za člane Slavija : Bosna 
19:5, v meču za člane: Proleter (Zrenja- 
njn) ; Bosna 10 in pol : 5 in pol, in 
sablji za člane: Crvena Zvezda : Bosna 
12:4. Tekme se nadaljujejo.

ZRENJANIN. Preid odhodom na tur
nejo po Franciji je beograjski Metalac 
igral prijateljsko nogometno tekmo 
proti ProtaterJu, ki ga je zasluženo pre
magal z 1:0, polčas 1:9. Metalec je igral 
z nekimi igralci Nalili Kril, ki bodo 
tudi v Franciji ojačili moštvo Metalca-

BEOGRAD. Na gradilišču Novega Beo
grada je izvršena svečana predaja pre
hodnega pokala telovadne zveze Jugo
slavije gradilišču. ki je imelo največ 
uspehov v fizkulturi v tem letu. Sve
čani predaji pokala so prisostvovali 
tudi Neda Krmpotič, sekretar telovadne 
zveze Jugoslavije in komandant Gl. štaba 
mlad. delovnih brigad Slobodan Bosilj- 
čič. Prehodni pokal si je priborilo- gr_a- 
dilišče Beograd, a kolektiv fizkulturnih 
inštruktorjev istega gradilišču pa je do
bil denarno nagrado.

HRVATSKA
ZAGREB. Štiri dni so se v Zagrebu 

vodile borbe med reprezentancama hr- 
vatskih mest v košarki. Na turnirju so 
sodelovale moške ekipe Zagreba, Žanra, 
Reke in Karlovca in ženske ; ekipe Za
greba, Reke, Karlovca in Splita. Kezul, 
tati moških ekip: Zagreb : Zadar 2e:23, 
Zagreb : Reka 31:28, Zadar : Karlovac 
27:17. Reka : Split 42:32. Zenske ekipe; 
Beka : Karlovac 48:38, Karlovac : Za
greb 27:17, Reka : Split 33:28 Split : Kar
lovac 33:21, Reka : Zagreb 34:29, Split: 
Zagreb 34:32. Zadnje tekme moških' ekip: 
Zadar > Reka 55:20, Zagreb : Karlovac 
52:42. V tekmovanju moških ekip je zma
govalec Zagreb, v tekmovanju ženskih 
pa Reka.

VINKOVCI. TD Vinkove! je najboljše 
telovadno društvo v LR Hrvatski. Do- 
sedaj je društvo imelo 500 rednih ur 
splošne telesne vzgoje, katerim je pri
sostvovalo 13.546 telovadcev. Športne 
sekcije so imele 238 treningov in sode
lovalo je na 39 tekmah. V krosu je so
delovalo 2.888 pripadnikov društva, v šta
feti maršala Tita 884, dnevu fizkulture 
na vodi 435, v ljudskem, mnogoboju 598 
itd. 243 članov društva si je osvdjilo 
fizkulturne znake.

ZAGREB. Na stadionu v Maksimira 
sta bili odigrani dve važni tekmi za 
prvenstvo Hrvatske rokometne lige. Mi- 
licionar je premagal Mladost s 5:4 (5:4), 
a Zagreb Lokomotivo z 9:5 (7:3). Na
čelu tabele je sedal Miliciorrnr z 9 od
igranimi tekmami in 16 točkami.

ZAGREB. »Narodni šport« je tudi v 
tem letu objavil svojo tabelo najboljših 
jugoslovanskih kolesarjev. Tabelo je se
stavili znani kolesarski strokovnjak 
Stiepaa Ljubič. — Tabela je naslednja: 
1. Anton Strain (Dihamo, Zagreb), 2. 
Milan Foreidti (Jedinstvo, Zagreb), S. 
Kosta Todorovič (Metalac, Beograd), 4. 
Aleksandar Zorič (Metalac, Beograd), 5- 
Franjo Varga (Partizan, Beograd). 6. 
Giovani Sireni (Pula.Pula), 7. Miro 
Grajzelr (Krim", Ljubljana). 8. Živorad 
Mičie (Partizan, Beograd), 9. Emil 
Osrečiti (Jedinstvo. Zagreb), 10. Aleksan
dar Tišma (Reka, Reka). 11. Branko 
Bat (Lokomotiva, Zagreb), 12. Mirko 
Crnobrnja (Miiicionar, Beng.), 13. Um- 
berto Gobbo (Pula, Pula), 14. Josip šol- 
man (Jedinstvo, Zagreb), 15. Ivan Bo- 
sek (Miiicionar, Beograd), 16. Oskar 
Rozman (Polet, Maribor), 17. Franc Pod- 
milšeak (Polet, Maribor), 18. Milivoj Bat 
(Partizan, Beograd). 19. Dragiša Ješič 
(Miiicionar, Beograd), 28. Srečko Polak 
(l£rim, Ljubljana).

BOSNA IN HERCEGOVINA
SARAJEVO. Povratna tekma med bo

ksarskima reprezentancama Bosne in 
Hercegovine in Srbije je prinesla za
služeno zmago Bosni in Hercegovini 11:5 
Z istim rezultatom Je v prva tekmi zma
gala Srbija. Mlada boksarska ekipa Bos
ne in Hercegovine se je izvrstno borila 
in zasluženo zmagala.

SARAJEVO. V organizaciji kegljaške 
zveze Bosne in Hercegovine bo od 13, 
do 18. decembra državno prvenstvo po- 
sameznrkov in ekip v kegljanju za 1949. 
leto. Na prvenstvu bodo sodelovale na
slednje ekipe: Kristal (Kren jan in),
Ecseg (Novi Sad), Spartak (Subotica), 
Proleter (Bečej), V atrogasac, Zagreb, 
Milici omar in Bratstvo (vsi Zagreb), 
Marjan (Split), Krim in Železničar 
(Ljubljana), Romunija in Železnice (Sa
rajevo) in Proleter (Brčko). V konku
renci posameznikov bosta sodelovala 
Svetovni rekorder Božo Kombolj in pr
vak Evrope Stanko Hladnik.

Jack Loiastona: - ,

Mehikanec Fe pe Bviere
V deseti rundi je Dannyja zopet 

zadel Riverin uppercut v brado. Dan- 
ny je zbesnel. Začel je blazno napa
dati, toda smehljal se' je še vedno. 
Vendar Riveri ni mogel nič, pa če je 
še tako plesal okoli njega. Rivera ga 
je v zmešnjavi trikrat spravil na pod. 
Danny se hi mogel tako hitro opomoči 
in enajsta runda je bila zanj kritična. 
Toda od enajste do štirinajste runde 
se je boksal tako kot še nikoli doslej. 
Njegovi udarci so bili precizni, kril in 
blokiral je odlično, štedil je moč in si 
skušal dobiti nazaj tisto, ki jo je že 
porabil. Poleg tega pa se je boril 
tako proti pravilom, kot se zna le 
uspešen boksar. Vsak trik, ki ga je 
znal, je uporabil, šel je v clinch in pri 
tem stisnil Riverini rok med telo in 
lakte ter mu pokril z rokavico usta, 
da bi mu vzel sapo. Ce sta bila blizu 
skupaj mu je sikal v obraz izmed 
smehljajočih ustnic neverjetno uma
zane psovke.

Vsi, od sodnika do gledale* so držali 
z Dannyjem in pomagali Dannyju. Ve
deli so kaj namerava. Presenečen nad 
tem malim neznancem, je vse svoje

Stran <

upanje stavil v en sam odločilni 
udarec. Odkrival se je in sprejemal 
udarce, navidezno je iskal pri Riveri 
slabo točko, ki bi mu dovolila končati 
borbo z enim samim zmagovitim udar
cem. Rivero je poskusil udariti z levico 
v šolar — plexus in z desnico v brado. 
Ce bi mu to uspelo bi bila borba kon
čana ker je bilo znano, da ima never
jetno silovite uadrce tako dolgo dokler 
se še drži na nogah.

Riverini sekundanti se v odmorih 
med rundami zanj niso mnogo brigali. 
Z brisačami so ga malo osušili, njego
vim sopečim pljučam pa niso preskr
beli dovolj zraka. Spider Hagerthy mu 
je dajal različne nasvete, Rivera pa je 
vedel, da so bili ti nasveti slabi. Vsi 
so mu bili nasprotniki. Obdajali so ga 
izdajalci. V štirinajsti rundi je Danny- 
ja zopet položil na tla. Medtem ko je 
sodnik odšteval sekunde je počival. Iz 
nasprotnega kota je slišal sumljivo 
šepetanje. Videl je Mihaela Kellyja, 
kako se je podal k Robertsu, se nagnil 
nadenj in mu nekaj prišepetal. Rive- 
rina ušesa so bila ostra kot ušesa divje 
mačke v puščavi in slišal je odlomke 
iz njunega razgovora. Hotel je slišati 
še več in ko se je njegov nasprotnik 
dvignil ,je našel priliko in šel v clinch 
zraven vrvi.

»Mora«, je slišal Mihaela in Roberts
«

je prikimal. »Danny mora zmagati — 
zgubil bom celo premoženje —- stavil 
sem za velikansko vsoto — moj denar 
— če izdrži še petnajsto rundo sem 
uničen — dečko bo napravil tako kot 
mu boš ti rekel. Reci mu.« •

Zdaj Rivera ni videl nobenih slik 
več. Poizkušali iso ga prevariti. Se 
enkrat je potolkel Dannyja k tlom in 
počival z rokami uprtimi v boke. Ro
berts je vstal. •

»Gotov je,« je rekel. »Idi v svoj 
kot«.

Govoril je zapovedovalno kot mno
gokrat pri treningu. Toda Rivera ga 
je samo zagrenjeno pogledal in čakal, 
da bo Danny vstal. Ko je v odmoru 
sedel v svojem kotu, je prišel k njemu 
podjetnik Kelly.

»Končaj, pobalin prekleti«, je pihal.. 
Pusti se premagati, Rivera. Moraš! 
Napravi kot ti pravim in tvoja bodoč
nost bo zagotovljena.' Drugič te bom 
pustil nad Dannyjem zmagati. Danes 
pa mora Danny premagati tebe«.

Riverin pogled mu je povedal, da je 
slišal, z nobeno kretnjo pa ni pokazal 
ali se strinja ali ne.

»Zakaj molčiš?« je Kelly jezno 
vijrašal.

»Zgubil boš tako in tako«, je dodal 
Spider Hagerthy. »Sodnik te ne bo 
pustil zmagati. Poslušaj Kellyja In 
pusti se premagati!«

»Pusti se premagati, dečko!« je še 
naprej silil Kelly. »Boš videl, poma
gal ti bom, da boš postal prvak«.

Rivera je molčal. ,

»Bom. dečko moj, bom, verjami mi.« 
Ko je zadonel gong je Revira instik- 
tivno občutil neko nervoznost. Gledal
ci niso opazili ničesar. Karkoli naj že 
je, bilo je v ringu, čisto blizu njega. 
Izgledalo je, da je Danny prav tako 
zmagoslaven kot ob,začetku. V Darmy- 
jevem nastopu se je odražalo trdno 
upanje in to je Rivero prestrašilo. 
Verjetno so mu hoteli nekaj zaigrati. 
Danny je naskočil, toda Rivera se je 
umaknil. To je Dannyja presenetilo, 
ker je mislil, da bo šel v clinch, kar 
bi bilo potrebno, če naj bi namera
vana nakana uspela. Rivera se je 
umikal in obkroževal nasprotnika, 
čutil pa je, da se bo pri prvi prilož
nosti nekaj zgodilo. Ko je Danny zno
va napadel, je Rivera napravil kret
njo, kot da bi hotel v clinch. Toda v 
zadnjem trenutku, ko se je s telesom 
že dotikal nasprotnika, je odskočil. V 
tem trenutku je zadonelo .iz Danny- 
jevega kota: »Foul!« Rivera jih je pre- 
varil. Sodnik je okleval. Odloka, ki 
mu je ležal na ustnicah, pa ni nikoli 
izgovoril ker se je slišal z galerije 
klic: »Goljufija!«

Danny je glasno opsoval in silovito 
napadel Rivero, ki se mu je lahkotno 
umaknil. Sklenil je, da ne bo več 
meril v nasprotnikovo telo. Pri tem je 
izgubil mnogo izgledov na zmago, 
vedel pa je, da ga bodo pri borbi 
izblizu pri najmanjšem povodu obdol: 
žili foula. Danny je opustil vsako pre
vidnost. V dveh naslednjih rundah je 
divjal proti fantu, ki se ni upal spu

stiti v bližinsko borbo. Vedno več 
udarcev je Rivera sprejemal; desetine 
udarcev so ga zasule samo zato, ker 
se je hotel izogniti nevarni borbi — 
telo ob telesu. Gledalci so se dvignili 
in burno ploskali in klicali tej končni, 
še nikdar zapaženi sceni. Niso razu
meli tega kar se je v resnici. odigra
valo. Videli so edino to, da bo njihov 
ljubljenec vendarle zmagal.

»Zakaj se ne boriš?« so jezno kričali 
River. »Mevža! Mevža! Daj pes! Ubij 
ga Danny! Saj ga že imaš! Premlati 
ga!«

V celi ogromni dvorani je ostal 
hladnokrven edino Rivera. Po 'tempe
ramentu in rasi je bil bolj čustven 
kot vsi drugi, toda doživel je že takš
ne stvari, da ga ta množica tulečih in 
vpijočih tisočev ni niti malo razbur
jala.

V sedemnajsti rundi je Danny zopet 
napadel. Pod enim izmed hudih udar 
cev se je Rivera zamajal. Roke so mu 
nemočno obvisele ob telesu in opotekel 
se je nazaj. Danny je mislil, da je 
prišel pravi trenutek. Nasprotnik je 
bil v njegovi oblasti. Rivera pa je 
igral samo komedijo in silen udarec jc 
zadel Dannyjeva usta, Danny je padel. 
Ko je vstal ga je podrl desni crochet 
v brado. To se je ponovilo trikrat. 
Nihče na svetu ne bi mogel govoriti o 
foulu.

»Oh, Bill! Bill!« je Kelly prosil sod
nika. ■

»Kaj pa hočem?« je sodnik obžalo
val. »Ne da mi prilike.«

Danny je vedno znova vstal. Potol
čen, toda pogumen. Kelly in ostali, ki 
so stali v bližini so klicali naj posre
duje policija, čeprav Dannyjeva stran 
ni hotela vreči brisače v ring. Rivera 
je videl debelega stražnika, ki je sku
šal zlesti pod vrvmi in ni prav vedel 
kaj naj to pomeni. Ti gringi znajo pri 
boksu varati na toliko načinov. Danny, 
ki se je zopet dvignil, je brez moči 
omahoval sem in tja. Sodnik in policaj 
sta stegnila roke ko se je Rivera pri
pravil k zadnjemu udarcu. Vzroka za 
posredovanje pa nista več imela, ker 
je Danny ostal na tleh.

»Štej!« je Rivera hripavo zaklical 
sodniku.

Ko je sodnik odštel, so sekundanti 
dvignili Dannyja in ga nesli -v njegov 
kot.

»Kdo je zmagal?«, je vprašal Rivera.
Nevoljno in obotavljaje se je sodnik 

dvignil njegovo desnico.
Riveri ni nihče čestital. Brez sprem

stva je šel v svoj kot, kjer mu sekun
danti niso pripravili stola. Naslonil se 
je na vrvi in jih zagrenjeno pogledal. 
Nekaj časa je počival njegov pogled na 
njih, potem pa je obšel desettisoče 
gringov v dvorani. Kolena so se mu 
tresla in od izčrpanosti je stopal. Ob
hajala ga je slabost in osovraženi 
obrazi so zibaje se sem in tja izginjali 
v megli. Potem pa se je spomnil, da 
pomenijo puške. Puške so njegove, 
Revolucija se lahko začne.

Konec


